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OTEVŘENÁ RADNICE

ZASTUPITELSTVO MĚSTA
(z usnesení č. 8 ze dne 16. 12. 2019 a č. 9 ze dne 
6. 1. 2020)
•  vzalo na vědomí rezignaci pana Martina Kowa-

la na funkci člena zastupitelstva města ke dni 
5. 12. 2019 a zvolilo členem rady města pana 
Mgr. Drahomíra Hlačíka, 

•  vzalo na vědomí informace společnosti Lesy 
České republiky, s. p., týkající se podmínek re-
alizace stavby Rekonstrukce opevnění koryta 
toku Hradečná v intravilánu města; schválilo 
předložený návrh řešení opěrných zdí vodního 
toku Hradečná pomocí železobetonu s použi-
tím matrice a požadavek na využití ulice Po-
dolská k zajištění dopravní obslužnosti stavby 
vozidly o maximální hmotnosti včetně nákladu 
20 t za podmínky, že po realizaci stavby bude 
tato komunikace uvedena do původního stavu, 

•  schválilo pravidla pro prodej a koupi pozemků 
městem podle předloženého a v podkladech 
pro 8. zasedání zastupitelstva města založené-
ho materiálu, 

•  vydalo obecně závazné vyhlášky č. 2/2019 
o místním poplatku za provoz systému shro-
mažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání 
a odstraňování komunálních odpadů; č. 3/2019 
o místním poplatku z pobytu; č. 4/2019 o míst-
ním poplatku ze psů, 

•  nesouhlasilo s návrhem na rozmístění nových 
pozemků řešených v rámci akce Komplexní po-
zemkové úpravy v katastrálním území Domo-
radovice zpracovaným společností Geocent-
rum, s.r.o., 

•  vzalo na vědomí informace ve věci možného od-
kupu pozemku p.č.1193/4 v k. ú. Hradec nad 
Moravicí (tzv. areál chovatelů na Bohučovické 
ulici) a rozhodlo jednat s Úřadem pro zastupo-
vání státu ve věcech majetkových za účelem re-
alizace průzkumu stavu a složení podloží pod 
tímto pozemkem, 

•  schválilo zadání vypracování nového znalec-
kého ocenění pro směnu pozemku p.č. 662/1 
o výměře 8 450 m2 ve vlastnictví České repub-
liky za pozemek p.č. 2058/2 o výměře 11 270 m2 
ve vlastnictví města, to vše v k. ú. Hradec nad 
Moravicí, 

•  vzalo na vědomí výši poplatku za stočné na úze-
mí Hradce nad Moravicí a Branky u Opavy 
na rok 2020, tj. 36,51 Kč/1 m3 + DPH, 

•  schválilo úpravu poplatku za stočné v části 
města Žimrovice na 30,96 Kč + DPH; výše po-
platku bude platit od 1. 1. 2020, 

•  schválilo přijetí podpory ze Státního fondu 
životního prostředí na projekt Podpora vý-
měny kotlů ve městě Hradec nad Moravicí, 

okr. Opava, akceptační číslo 04231961, v ma-
ximální výši 14 410 000 Kč,

•  schválilo poskytnutí individuální dotace ve výši 
800 000 Kč z rozpočtu města Tělovýchovné 
jednotě Hradec nad Moravicí, z.s., na zajiště-
ní spolufinancování modernizace fotbalové-
ho areálu, 

•  schválilo rozpočtové provizorium města Hra-
dec nad Moravicí na rok 2020 včetně podmínek 
rozpočtového provizoria, 

•  schválilo celkový rozpočet města Hradec nad 
Moravicí na rok 2020 včetně fondů s tím, že 
částka ve výši 30 242 100 Kč bude uhrazena 
z přebytku hospodaření minulých let; v pří-
jmech i výdajích je rozpočtová částka pro rok 
2020 ve výši 137 514 250 Kč včetně financová-
ní, úhrady splátek dlouhodobých přijatých půj-
ček a převodů do fondů,

•  schválilo neinvestiční příspěvky příspěv-
kovým organizacím města na rok 2020:
Městská knihovna a informační centrum 
2 534 830 Kč; Základní škola Hradec nad Mora-
vicí 4 104 330 Kč; Mateřská škola Hradec nad 
Moravicí 3 288 860 Kč; Základní škola a Ma-
teřská škola Žimrovice 1 144 200 Kč; Technic-
ké služby Hradec nad Moravicí 7 727 900 Kč. 
Uvedené částky zahrnují i výši odpisů.

RADA MĚSTA
(z usnesení č. 22 ze dne 2. 12. 2019, č. 23 ze dne 
18. 12. 2019 a č. 24 ze dne 13. 1. 2020) 
•  vydala nařízení města Hradec nad Moravicí 
č. 1/2019 o zákazu podomního a pochůzkové-
ho prodeje na území města,

•  schválila ceník úhrad za zřízení věcných bře-
men na nemovitých věcech ve vlastnictví měs-
ta a pravidla pro jejich zřizování s účinností 
od 1. 1. 2020, 

•  schválila podání žádosti o dotaci na realiza-
ci projektu Hradec - město bohaté historie 
do Programu podpory aktivit v oblasti kultury 
v Moravskoslezském kraji na rok 2020,

•  předala v souladu s § 56 zákona č. 491/2001 
Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o změně 
některých zákonů, ve znění pozdějších před-
pisů, panu Michalu Marošovi osvědčení o na-
stoupení do funkce člena zastupitelstva města, 

•  vzala na vědomí neuveřejnění příspěvku Vzpo-
mínky na listopadové události 1989 v Hradec-
kých novinách č. 6/2019 a rozhodla, že respek-
tuje rozhodnutí Komise pro zpravodaj města 
Hradecké noviny (redakční rady) neuveřejnit 
tento příspěvek, 

•  schválila výši platby za uložení stavební suti 
v omezeném množství na sběrném dvoře měs-
ta Hradec nad Moravicí,

•  vzala na vědomí poptávkové řízení Zpracová-

ní projektové dokumentace na rekonstrukci ko-
munikace v lokalitě Na Tylovách a schválila ce-
novou nabídku společnosti RSE Project s.r.o. 
na zpracování této projektové dokumentace,

•  schválila předložený soupis víceprací/méně-
prací na stavbě Multifunkční hřiště, ZŠ Hra-
dec nad Moravicí a rozhodla uzavřít dodatek 
č. 2 ke smlouvě o dílo mezi městem a společnos-
tí sport cité + s.r.o., jimž dojde ke snížení ceny 
o 206 013, 94 Kč bez DPH (249 276, 86 Kč), 

•  rozhodla vyhlásit Dotační program města Hra-
dec nad Moravicí na podporu sportu, kultury 
a volnočasových aktivit pro občanskou veřej-
nost na rok 2020, 

•  schválila podání žádosti o dotaci na realiza-
ci projektu Zvýšení bezpečnosti pěší dopra-
vy v železniční stanici Hradec nad Moravicí 
do 18. výzvy MAS Opavsko - IROP - Zvýšení 
podílu udržitelných forem dopravy 2020, 

•  schválila pořízení 2 ks radarů RMR10, 2 ks pří-
davného panelu s textem ZPOMAL, 1 ks sta-
tistiky průměrné a nejvyšší rychlosti v čase 
a počtu projetých vozidel, 2 ks automatického 
dobíjení z veřejného osvětlení včetně akumulá-
torů 40 Ah a montáž zařízení, 

•  schválila darovací smlouvu mezi Moravskoslez-
ským krajem, se sídlem 28. října 117, Ostrava 
a městem Hradec nad Moravicí.

Celá znění usnesení ze zasedání zastupitelstva 
města a rady města najdete na www.muhradec.cz 
v záložce Samospráva.

PLÁN ZASEDÁNÍ ZM A RM V ROCE 2020
Termíny zasedání zastupitelstva města v roce 
2020: 10. února (č. 10), 6. dubna (č. 11), 22. červ-
na (č. 12), 7. září (č. 13), 26. října (č. 14) a 14. pro-
since (č. 15).Zasedání zastupitelstva města jsou 
veřejná a probíhají zpravidla od 15 h v zaseda-
cí místnosti v přízemí budovy Městského úřadu 
Hradec nad Moravicí, Opavská 265. 
Termíny schůzí rady města v roce 2020: 
17. února (č. 26), 16. března (č. 27), 30. břez-
na (č. 28), 20. dubna (č. 29), 11. května (č. 30), 
1. června (č. 31), 29. června (č. 32), 27. července 
(č. 33), 17. srpna (č. 34), 21. září (č. 35), 5. října 
(č. 36), 2. listopadu (č. 37), 23. listopadu (č. 38) 
a 21. prosince (č. 39). Schůze rady města jsou ne-
veřejné a probíhají zpravidla od 15 h v pracovně 
starosty města v budově Městského úřadu Hra-
dec nad Moravicí, Opavská 265. 

Pořadová čísla zasedání zastupitelstva města a schů-
zí rady města se mohou měnit v závislosti na koná-
ní zasedání či schůzí mimo výše uvedený roční plán. 
Změna termínu a místa zasedání zastupitelstva měs-
ta a rady města je v působnosti starosty města. 
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Vážení spoluobčané, 
milí přátelé,
v době, kdy se Vám dostává do rukou toto 
číslo Hradeckých novin, je první měsíc roku 
2020 již minulostí a plesová sezóna je v pl-
ném proudu. Jedním z plesů, na který jste 
mohli zavítat, byl reprezentační ples naše-
ho města, jenž se konal první únorovou so-
botu v prostorách restaurace Červeného 
zámku. Věřím, že se návštěvníkům ples lí-

bil. Při této příležitosti ještě jednou děkuji všem sponzorům městské-
ho plesu, jakož i všem, kteří se na jeho pořádání podíleli. 

Jelikož se jedná o první číslo Hradeckých novin po adventu, ještě jed-
nou si dovolím poděkovat všem, kteří v prosinci cestou různých akcí 
navodili v našem městě a našich obcích příjemnou vánoční atmosféru.

Město zakončilo rok 2019 s bezmála 50 miliony korun na základních 
účtech, což je o 20 milionů korun více, než tomu bylo na konci roku 
2018. Na zvláštním účtu pro rekonstrukci Národního domu se na-
chází přes 9 milionů korun. Zároveň došlo v roce 2019 ke snížení zá-
vazků města o 5,4 milionu korun. Zlepšený výsledek stavu financí je 
vedle vyšších příjmů z přerozdělení daní od státu dán přesunem někte-
rých původně plánovaných výdajů na rok 2020 (v částce 7,7 milionu 
korun), šetřením v mandatorních výdajích a úsporou na investičních 
akcích. Velký podíl na tom má nalezení vhodných a levnějších technic-
kých řešení, soutěžení zakázek v předstihu tak, aby pro zájemce byly 
zakázky zajímavější, a větší zapojení technických služeb města. Ku-
příkladu přes 800 tisíc korun se ušetřilo při rekonstrukci plynové ko-
telny mateřské školy v Hradci. Při opravě havarijního stavu zdi na uli-
ci Zámecká jsme ušetřili více než půl milionu korun, přičemž původně 
navržené řešení bylo o cca 6 milionů korun dražší, než řešení nako-
nec zrealizované. O více než 150 tisíc korun byla levnější rekonstruk-
ce chodníku podél silnice I/57 kolem kajloveckého rybníka.

Zastupitelé města na svém zasedání dne 6. ledna 2020 schválili roz-
počet na tento rok. Pro předložený návrh rozpočtu hlasovalo sedmnáct 
z přítomných osmnácti zastupitelů. Lze tedy bez nadsázky říci, že se 
jedná o rozpočet, s nímž panuje spokojenost napříč zastupitelstvem. 
Rozpočet města byl schválen jako vyrovnaný s tím, že dojde k zapoje-
ní přebytku hospodaření let minulých. Podstatné je, že k financová-
ní rozpočtu na tento rok nebude brán žádný úvěr, který by zatěžoval 
město do dalších let. U mnoha investičních akcí je zároveň ještě před-
poklad financování z jiných zdrojů. Vzhledem k předpokládané celko-
vé výši investic lze rozpočet označit jako silně investiční.

Rozpočet města počítá jak s opravou, tak s rozšířením dopravní a tech-
nické infrastruktury. Jsem rád, že plníme závazek, který jsme si sami 
dali, a sice každý rok investovat do oprav a budování komunikací část-
kou více než šest milionů korun. Zmíním zejména opravy komunika-
cí (přes 3,2 milionu korun), výstavbu cyklostezky Hradec nad Mora-
vicí – Branka u Opavy – Otice – Opava (13,1 milionu korun, z toho 
cca 12 milionů by mělo být financováno z jiných zdrojů), zbudování 
přechodu přes železniční trať včetně osvětlení a přístupových chodníků 
(2,25 milionu korun), rekonstrukci části ulice Zahradní včetně traktu 
za mateřskou školou (2 miliony korun), revitalizaci lávky na ulici Pivo-
varská (1,5 milionu korun), zbudování parkoviště spolu s rekonstrukcí 
příjezdové komunikace ke hřbitovu v Jakubčovicích (1 milion korun). 

V případě zmíněné cyklostezky se výsledek řízení o dotaci dozvíme pa-
trně na konci března. Budeme-li úspěšní, ihned začneme činit kroky 
k její realizaci. Další rekonstrukce komunikací jsou v přípravě, aby 
mohly být realizovány v dalších letech. Jedná se o rekonstrukce ulice 
Na Tylovách (od č.p. 677 ke hřbitovu), ulice Nádražní od křižovatky 
s ulicí Slezská a Pod Hanuší po sběrnu, ulice Meleček v Žimrovicích 
a ulice za mateřskou školou v Jakubčovicích. V posledně uvedeném 
případě je však potřeba získat souhlas všech vlastníků sousedních 
pozemků.

Největší investiční akcí města v tomto roce bezesporu bude rekonstruk-
ce budovy Babince, přičemž 17,9 milionu korun by mělo být vynalo-
ženo v tomto roce a další 4 miliony v roce 2021. Dokončení je předpo-
kládáno zkraje roku příštího.

Investice se nevyhnou ani školským zařízením. Na jaře dojde k dobu-
dování multifunkčního hřiště při základní škole v Hradci, které bude 
sloužit nejenom žákům školy, ale i široké veřejnosti. Stavbu provádí 
společnost sport cité + s.r.o., která vzešla z řádného výběrového řízení, 
když nabídková cena této společnosti byla o 1,85 milionu korun nižší 
než u společnosti druhé v pořadí. Připomeňme, že na podzim loňské-
ho roku rada města rozhodla prodloužit termín dokončení stavby, ne-
boť klimatické podmínky neumožňovaly pokládku finálního povrchu 
hřiště, kterým je litý tartan. Pokud by rada města trvala na pokládce 
tohoto povrchu, povrch by byl položen v rozporu s technologickým po-
stupem. V takovém případě by zhotovitel nenesl za kvalitu povrchu, 
jehož cena je cca 2 miliony korun, záruku. V plánu je letos také kom-
pletní vnitřní i venkovní rekonstrukce budovy mateřské školy v Žimro-
vicích (4 miliony korun), rekonstrukce jednoho oddělení mateřské školy 
v Hradci (600 tisíc korun) a zbudování venkovní učebny při základní 
škole v Žimrovicích (200 tisíc korun).

Rozpočet počítá i s investicemi do bytového fondu města. Konkrétně 
se jedná o přestavbu výtahu v budově č.p. 197 na ulici Opavská (1 mi-
lion korun) a opravu venkovních dřevěných prvků budovy č.p. 694 
na ulici Smetanova.

Pozornost bude věnována i ochraně našich domovů. Jednotce Sboru 
dobrovolných hasičů Žimrovice bude pořízen vícemístný zásahový do-
pravní automobil za částku přibližně jeden milion korun.

Dále bychom rádi v tomto roce dotáhli do zdárného konce projekt in-
stalace fotovoltaického systému na budově městského úřadu spolu se 
zateplením zadní části této budovy (1,1 milionu korun).

V tomto roce chceme finanční prostředky směřovat do každé čás-
ti našeho města, nezapomínáme ani na naši nejmenší obec Filipovi-
ce. V rámci plánu oprav a údržby je výměna oken v kapli Nanebevze-
tí Panny Marie. Pevně věřím, že letošními investicemi i investicemi 
v dalších letech se bude naše město a naše obce lépe rozvíjet. Podrob-
nější informace k rozpočtu města si můžete přečíst dále v tomto čís-
le Hradeckých novin.

Přeji Vám příjemně prožitý zbytek zimního období, dá-li se tak vůbec 
letošní zima označit.

Mgr. Patrik Orlík, starosta
starosta@muhradec.cz, +420 553 783 920
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ROZPOČET MĚSTA NA ROK 2020 S PŘEHLEDEM INVESTIC
Schválený rozpočet města je vyrovnaný, přičemž město bude v tom-
to roce hospodařit v příjmech a výdajích s částkou 137,5 milionu ko-
run. Při financování dojde k zapojení přebytku hospodaření minu-
lých let v částce 30,2 milionu korun. Mimoto u mnoha investičních 

akcí je ještě předpoklad financování z jiných zdrojů (přes 21 milio-
nů korun). Rozpočet města počítá s investicemi v částce přes 55 mi-
lionů korun. V tabulce najdete nejpodstatnější investice města, je-
jichž realizace je v plánu v tomto roce.

Vážení spoluobčané, 
milí přátelé,
ani jsme se nenadáli a je za námi první mě-
síc roku 2020. Jedná se o rok, ve kterém je 
v našem městě a jeho částech připraveno 
k realizaci opravdu hodně investičních akcí, 
o kterých jste se dočetli v úvodním článku 
pana starosty. Realizace některých inves-
tic je však podmíněna získáním přísluš-
ných dotací, které šetří městskou poklad-

nu, resp. finanční prostředky nás všech. I když se často jedná o velmi 
zdlouhavý byrokratický proces, není jiné cesty, než o tyto finanční pro-
středky žádat neustále a opakovaně. Nemáme v plánu sedět v koutě 
a vzdychat, že něco nejde. Se zaměstnanci úřadu se společně snaží-
me poprat se s byrokratickými nástrahami dotací co nejlépe a hledá-
me cesty, aby to tzv. šlo. 

Již v závěru roku proto byly úspěšně podány žádosti o dotace na poříze-
ní dopravního automobilu pro SDH Žimrovice (450 000 korun) a na vy-
budování venkovní učebny v ZŠ Žimrovice (180 000 korun). Za účelem 
zlepšování komunikace s veřejností byla podána žádost o dotaci s ná-
zvem Přívětivý úřad na Ministerstvo práce a sociálních věcí, operač-
ní program Zaměstnanost (1,3 milionu korun). V rámci ekologických 
projektů ke kotlíkovým dotacím bylo na Státním fondu životního pro-
středí požádáno o finanční prostředky na zateplení budovy Babince 
a kulturních domů v Domoradovicích a Žimrovicích (v rámci snižová-
ní energetické náročnosti budov) a na zlepšení stavu zeleně ve městě 
v celkové výši 12 milionů korun. Na Státním fondu dopravní infra-
struktury jsme rovněž požádali o dotaci ve výši 12 milionů korun, a to 
na výstavbu cyklostezky Hradec nad Moravicí – Branka – Otice – Opa-
va. Rozhodnutí se dozvíte již v příštích Hradeckých novinách. V rámci 

přeshraniční spolupráce se ucházíme, spolu s polskými partnery z Ba-
borówa, o získání dotace z Euroregionu Silesia na opravu visuté láv-
ky přes řeku Moravici (30 000 Eur). Zde padne rozhodnutí na kon-
ci června. Na MAS Opavsko budeme na konci února žádat o dotaci 
ve výši cca 2 miliony Kč na projekt Zvýšení bezpečnosti pěší dopravy 
v železniční stanici Hradec nad Moravicí. Nejmenší projekty byly po-
dány na Moravskoslezský kraj, kde jsme požádali o příspěvky na osla-
vy 960 let města s názvem Hradec - město bohaté historie a na pro-
jekt pro naše seniory s názvem Poznej svůj kraj. Mnohé z dotací byly 
již předjednány a prošly tzv. hodnotícími kritérii. Celkově můžeme 
říci, že v letošním roce očekáváme do městského rozpočtu přijetí do-
tací ve výši cca 20 milionů korun. Podrobnosti o některých investicích 
spolufinancovaných z dotačních titulů se dočtete uvnitř tohoto čísla. 

V rámci kulturního dění v našem městě bych Vás všechny rád pozval 
do městského kina Orion, které bude ve dnech 8. 2. a 9. 2. promítat, 
jako jediné kino v ČR, reprízu štědrovečerní pohádky Princezna a půl 
království. Tato pohádka se natáčela v minulém roce na našem zám-
ku a jistě byste si neměli nechat ujít její projekci na velkém plátně. Dne 
29. 2. budete moci v kině zhlédnout válečný film „1917“ od režiséra 
bondovek Sama Mendese, který letos obdržel nejvíce nominací na po-
pulární americké Oscary. 

Vážení spoluobčané, všem Vám přeji, abyste si zdárně poradili se 
všemi nástrahami roku 2020. Prožijte celý rok spokojeně, ve zdra-
ví a s nezbytnou dávkou štěstí. Mějte se rádi a mějte rádi naše město 
Hradec nad Moravicí.

Mgr. Petr Havrlant, místostarosta
mstarosta@muhradec.cz, + 420 553 783 928

Název investice Schválená částka Předpoklad financo-
vání z jiných zdrojů Bližší informace

Rekonstrukce budovy Babinec 17 900 000 Kč 4 400 000 Kč dotace je z kotlíkového programu, další 4 mi-
liony korun plánovány v roce 2021

Cyklostezka Hradec nad Moravicí - Otice 13 100 000 Kč 12 000 000 Kč
podaná žádost o dotaci - v případě jejího 
schválení bude se stavbou započato co nej-
dříve

Přebudování bývalého antukového hřiště 
u ZŠ v Hradci 4 750 000 Kč 0 Kč

akce přechází z r. 2019; přebudování na mul-
tifunkční hřiště s povrchem z litého tartanu 
se sociálním zázemím a osvětlením; dokon-
čení květen 2020

Rekonstrukce MŠ Žimrovice 4 000 000 Kč 0 Kč
vnitřní a venkovní rekonstrukce (navýšení ka-
pacity); předpoklad realizace: zejména červe-
nec a srpen 2020

Úprava dopravny Hradec nad Moravicí 2 250 000 Kč 1 900 000 Kč

zbudování přechodu přes trať, osvětlení a pří-
stupových chodníků; předpoklad realizace: 
podzim 2020 (z důvodu návaznosti prací 
na Správu železniční dopravní cesty - mož-
nost přesunu na jaro 2021)
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Mimo uvedené investice došlo k vyčlenění částky 3 milionů korun na přípravu projektových dokumentací pro investiční akce v následu-
jících letech. 
Naplánovány jsou i rekonstrukce komunikací, a to v celkové částce přes 3 200 000 Kč (viz tabulka). Realizace plánujeme na měsíce kvě-
ten a červen 2020, skutečný termín se bude odvíjet od ukončení výběrového řízení na zhotovitele stavby.

Rekonstrukce části ulice Zahradní v Hrad-
ci včetně traktu za MŠ 2 000 000 Kč 0 Kč předpoklad realizace: červenec a srpen 2020

Revitalizace lávky na ul. Pivovarská 
v Hradci 1 500 000 Kč 750 000 Kč bude požádáno o dotaci

Pořízení mobiliáře na Městečku u zám-
ku v Hradci 1 200 000 Kč 1 000 000 Kč bude požádáno o dotaci; pořízení mobilní ze-

leně, laviček a dalšího inventáře
Instalace fotovoltaického systému na bu-
dovu MěÚ, zateplení zbytku budovy MěÚ 1 100 000 Kč 380 000 Kč bude požádáno o dotaci

Zbudování parkoviště a úprava komunika-
ce ke hřbitovu v Jakubčovicích 1 000 000 Kč 0 Kč předpoklad realizace: podzim 2020

Pořízení vozidla pro JSDH Žimrovice 1 000 000 Kč 450 000 Kč schválena dotace
Přebudování výtahu v budově č.p. 197 
na ul. Opavská v Hradci 1 000 000 Kč 0 Kč přebudování na bezbariérový výtah

Vybudování plotu a rekultivace hřiště Do-
moradovice 350 000 Kč 0 Kč předpoklad realizace: červenec a srpen 2020 

(závisí na dohodě s Lesy České republiky, s.p.)
Vybudování venkovní učebny ZŠ v Žimro-
vicích 200 000 Kč 180 000 Kč schválena dotace

Pořízení stolů a židlí do kulturního domu 
v Benkovicích 200 000 Kč 0 Kč

Pořízení software GDPR 160 000 Kč 0 Kč potřeba ze strany městského úřadu

Lokalita Rozpočtová cena Bližší informace
Bohučovice - komunikace k č.p. 6 255 000 Kč zčásti nezpevněný povrch
Hradec - prodloužení ul. Žižkova 1 055 000 Kč nezpevněný povrch
Hradec - vjezd do výdejny obědů v areálu ZŠ 348 000 Kč špatný stav po umístění inženýrských sítích 
Hradec - ul. Kolonie (kolem Lesní správy) 273 000 Kč špatný technický stav (výmoly)
Kajlovec - komunikace k č.p. 74 506 000 Kč nezpevněný povrch

Kajlovec - komunikace k č.p. 22 a 81 768 000 Kč částečně nezpevněný povrch, současně špatný 
stav po umístění inženýrských sítí

V neposlední řadě jsou z rozpočtu města financovány i městem zřízené příspěvkové organizace: Technické služby Hradec nad Moravicí
7 475 966 Kč; Městská knihovna a informační centrum 2 531 998 Kč; Základní škola a Mateřská škola Žimrovice 876 006 Kč; Mateřská
škola Hradec nad Moravicí 2 223 000 Kč; Základní škola Hradec nad Moravicí 2 700 002 Kč. Pro tento rok se jedná v souhrnu o částku
přes 15,8 milionů korun. K této částce nutno poznamenat, že platy pracovníků školských zařízení nejsou financovány z rozpočtu města.

Návrh interiéru nových prostor městské knihovny. Budova nové městské knihovny očima architektů. 



Na podzim letošního roku by měla za-
čít dlouho očekávaná rekonstrukce do-
pravny a vybudování přechodu pro pěší 
v železniční stanici Hradec nad Mora-
vicí. Na této sdružené investici ve výši 
cca 7,5 milionu korun se zkraje měsíce led-
na dohodlo vedení města s vedením Správy 
železniční dopravní cesty, oblastním ředi-
telstvím v Ostravě. Nepochybnou výhodou 
je skutečnost, že redukce kolejiště, úpravy 
výhybek, demolici nákladových ramp a vy-
budování bezbariérových přístupů k no-
vému nástupišti provede SŽDC na vlastní 
náklady (cca 5,5 milionu korun). Tato část 
stavby by měla být zahájena (podle sdělení 
OŘ SŽDC) v měsících září a říjnu letošní-
ho roku. Následně (po redukci kolejí) měs-
to vlastním nákladem (cca 2 miliony korun) 
vybuduje bezbariérový přechod přes kole-
je u prodejny Hruška, který po dlouhých 
letech spojí železnicí rozdělené části města 
a umožní pohodlný průchod přes kolejiště 
všem občanům. Přechod bude nasvětlen, 
doplněn meandrovitým zábradlím a přístu-
povými chodníky. Součástí řešení je i nový 
chodník v kolejišti směrem ke sběrně suro-
vin a plot, který musí být od sběrny k pro-
dejně Hruška zřízen, aby měl nový bezpečný 
přechod své opodstatnění. Vybudování plo-
tu je podmínkou ze strany SŽDC. I na tuto 
stavbu žádáme finanční prostředky z dotač-
ních titulů (IROP, Zvýšení podílu udržitel-
ných forem dopravy) ve výši 95 % z uznatel-

ných nákladů. Po prostudování hodnotících 
kritérií je zde vysoká pravděpodobnost, že 
budeme úspěšní. Dokončení této investi-
ce předpokládáme v jarních měsících roku 
2021, jsme ale vázáni na práce provedené 
v I. etapě ze strany SŽDC. Součástí dohody 
mezi městem a SŽDC je i dořešení majetko-
právních vztahů po zrušeném kolejišti, kdy 
mají být městu následně odprodány veške-
ré nepotřebné pozemky (mj. po odstraněné 
koleji o délce 86 m v městském parku, a také 
dřevěná budova kryté čekárny vedle zděné 
budovy nádraží). Tyto předpokládané náku-

py by v příštích letech měly umožnit revita-
lizaci městského parku a kompletní rekon-
strukci výpravní budovy. 

Závěrem si dovoluji poděkovat těm, kteří při-
spěli radou, invencí i zarputilostí při přípravě 
obou výše uvedených projektů i při vyjedná-
váních se státními organizacemi: starosto-
vi Patriku Orlíkovi, zaměstnancům odboru 
majetku a investic Josefu Hennigovi a Ivaně 
Hyklové a předsedovi stavebně investiční ko-
mise rady města Janu Lindovskému. 

Petr Havrlant

Město opraví lávku na Pivovarské ulici 
a vybuduje přechod pro pěší přes kolejiště 
Na základě schváleného rozpočtu a připra-
vených projektů se město v roce 2020 pustí 
do realizace rekonstrukce lávky přes řeku 
na Pivovarské ulici. Ve spolupráci se Sprá-
vou železniční dopravní cesty (SŽDC) bude 
na podzim letošního roku zahájena rekon-
strukce prostoru nádraží se zřízením pře-

chodu pro pěší přes kolejiště u prodejny 
Hruška. V případě, že město získá v březnu 
90% dotaci na výstavbu cyklostezky Hradec 
nad Moravicí – Branka u Opavy – Otice – 
Opava, bude se nákladem 13,1 milionu ko-
run tato očekávaná investice realizovat ještě 
v letošním roce. Pojďme se podívat na první 

dvě technické stav-
by podrobněji. 

Lávku na Pivovar-
ské ulici bylo město 
nuceno uzavřít díky 
znaleckému posud-
ku v březnu minu-
lého roku. I když 
se zprvu zdálo, že 
její oprava nebude 
vzhledem k součas-
ným přísným nor-
mám pro stavbu 
mostních konstruk-
cí možná, podařilo 
se najít specialistu 

na opravy a budování mostních konstruk-
cí, který již vypracoval projektovou doku-
mentaci na opravu původní lávky, vyrobené 
Braneckými železárnami v roce 1962. Láv-
ka, jejíž oprava by měla začít v jarních mě-
sících, nedozná větších pohledových změn. 
Původní nosné pylony však budou zesíleny, 
ocelová příhradová konstrukce bude zpev-
něna a zábradlí bude zvýšeno a doplněno 
pletivem, aby byly splněny příslušné nor-
my pro bezpečný provoz. Maximální po-
čet osob na lávce (v jednom okamžiku) byl 
stanoven na 15 osob. Rozpočet na opra-
vu lávky byl spočítán na 1,5 milionu ko-
run s tím, že v měsíci únoru podáme žádost 
o možné spolufinancování z Euroregionu 
Silesia. Tato dotace již byla předjednána 
v kancelářích Euroregionu Silesia v Rati-
boři a v Opavě za přítomnosti našich part-
nerů z Baborówa. Dokončení opravy lávky 
předpokládáme v letních měsících letošní-
ho roku. Stavbu není možné z důvodu pod-
mínek dotačního titulu zahájit dříve. 
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Kolejiště a prostor před výpravní budovou projdou výraznou proměnou.

Visutá lávka nad řekou Moravicí se 
v letošním roce bude rekonstruovat.
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Telefonní kontakty na Městský úřad Hradec nad Moravicí
Městský úřad Hradec nad Moravicí, spojovatelka .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 922 
Mgr. Patrik Orlík, starosta  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 920
Mgr. Petr Havrlant, místostarosta  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 928
Jana Pastyříková, sekretariát  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 920
Jan Fejt, IT, správce sítě  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 924
Ondřej Vícha, hasič   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 778 441 397

Ing. Josef Hennig, vedoucí odboru majetku a investic .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 925
Jan Grygar, správa a údržba budov   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 943
Ivana Hyklová, dotace, stočné, evidence bytů  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 938
Rostislav Římský, životní prostředí, silniční hospodářství.  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 929
Mgr. Petra Teplíková, správa pozemků města, archiv města .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 921

Ing. Ludmila Robenková, vedoucí odboru financí.  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 936
Kateřina Bártová, mzdová účetní .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 933
Lenka Kupková, účetní.  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 935
Ing. Jana Štenclová, účetní  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 932
Eva Slaninová, pokladní   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 934

Jitka Celtová, vedoucí odboru vnitřních věcí a kultury  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 940
Marta Bartusková, matrika, evidence obyvatel.  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 923
Radka Gebauerová, podatelna, evidence pohřebnictví.  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 922
Mgr. Zuzana Liliana Machurová, kultura   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 939

Dagmar Mrůzková, pověřená vedoucí oddělení výstavby a územního plánování   .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 937
Ing. Alexandra Gajcová, oddělení výstavby a územního plánování  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 927
Alena Hanáková, oddělení výstavby a územního plánování.  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 553 783 931

Upozornění
V poslední době jsme 
zaznamenali několik 
případů, kdy v úřed-
ních záležitostech vy-
stupovala jménem měs-
ta neoprávněná osoba. 
Upozorňujeme proto, 
že za městský úřad jsou 
pověřeni jednat uvedení 
zaměstnanci v rozsahu 
jim svěřených kompe-
tencí. V případě nejas-
ností proto kontaktujte 
příslušné zaměstnance 
na uvedených telefon-
ních kontaktech. Další 
kontakty (mobilní tele-
fon a e-mail) najdete na 
www.muhradec.cz.

Jak oznámit poruchu veřejného osvětlení
Porucha veřejného osvětlení znamená, že 
světlo nesvítí, bliká, svítidlo či stožár jsou 
poškozeny atd. Pro nahlášení poruchy je za-
potřebí znát číslo, které je umístěno na slou-
pu veřejného osvětlení (např. HM 00432). 
Pokud štítek s číslem nenajdete, upřesně-
te místo závadného osvětlení – obec, uli-

ce a číslo domu, poblíž kterého se svítidlo 
nachází. 
Poruchu veřejného osvětlení lez oznámit te-
lefonicky na bezplatnou NON STOP linku 
800 101 109 (centrální dispečink společnos-
ti Eltodo, který oznámení předá servisním 
pracovníkům a zajistí odstranění závady) 

nebo elektronicky na www.eltodo.cz/in-
formační servis/hlášení poruch. Poruchu 
můžete oznámit také na městský úřad nebo 
technické služby. Zaměstnanci vaše ozná-
mení předají centrálnímu dispečinku Elto-
do výše popsaným způsobem.

Termíny svozu bioodpadu
Na přelomu března a dubna začnou pravi-
delné svozy hnědých nádob na bioodpad. 
Vyváženy budou 1x za 14 dnů, střídavě se 
svozy běžného komunálního odpadu. Svo-
zové kalendáře si můžete vyzvednou v in-
formačním centru nebo na podatelně měst-
ského úřadu. 

Svozový kalendář bioodpadu 2020: 
Benkovice, Bohučovice, Domoradovice, 
Filipovice, Jakubčovice a Žimrovice - kaž-
dý lichý týden ve středu: 25. 3. (první svoz), 
8. 4., 22. 4., 6. 5., 20. 5., 3. 6., 17. 6., 1. 7., 
15. 7., 29. 7., 12. 8., 26. 8., 9. 9., 23. 9., 7. 10., 
21. 10., 4. 11. a 18. 11. 2020 (poslední svoz). 

Hradec nad Moravicí a Kajlovec - každý 
sudý týden ve čtvrtek: 2. 4. (první svoz), 
16. 4., 30. 4., 14. 5., 28. 5., 11. 6., 25. 6., 
9. 7., 23. 7., 6. 8., 20. 8., 3. 9., 17. 9., 1. 10., 
15. 10., 29. 10., 12. 11. a 26. 11. 2020 (po-
slední svoz). 

Rostislav Římský

Dopravní omezení u Hradečanky
Vzhledem k současnému stavebně-technic-
kému stavu mostu přes potok Hradečná na 
Zámecké ulici, který je ve vlastnictví Mo-
ravskoslezského kraje, přijala Správa silnic 
MsK opatření spočívající v zúžení vozovky 
do jednoho jízdního pruhu do středu mos-
tu a snížení zatížitelnosti mostu pro náklad-

ní vozidla. Na místě bylo osazeno přechodné 
dopravní značení, které zúžilo komunika-
ci z každé strany o 1 m, přičemž průjezd-
ní šířka byla ponechána na cca 4,2 m, kte-
rá je, dle sdělení správy silnic, dostačující k 
opatrnému projetí všech vozidel včetně ná-
kladních, záchranného systému, autobusů i 

komunální techniky. Prosíme řidiče o zvýše-
nou opatrnost při přejezdu mostu. Zároveň 
upozorňujeme, že Policie ČR bude věnovat 
zvýšenou pozornost dodržování zákazu za-
stavení na komunikaci před Hradečankou. 
Správa silnic MsK činí v současné době kro-
ky k zajištění projekce nového mostu.
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NOVĚ VYDANÉ PRÁVNÍ PŘEDPISY 
Upozorňujeme na novelizaci právních předpisů města (obecně zá-
vazných vyhlášek a nařízení), které nabyly účinnosti 1. 1. 2020. Úpl-
ná znění právních předpisů najdete na www.muhradec.cz v zálož-
ce Samospráva. 

NAŘÍZENÍ Č. 1/2019 O ZÁKAZU PODOMNÍHO 
A POCHŮZKOVÉHO PRODEJE 
K úplnému zákazu přistoupila rada města z důvodu, že po práv-
ní stránce nelze rozlišovat mezi poctivými prodejci a podvodníky 
používajícími nepoctivé praktiky, které poškozují zejména starší 
občany. V případě, že narazíte na podomního nebo pochůzkové-
ho prodejce, můžete jej vyprovodit ze svého obydlí s poukázáním 
na předmětný zákaz nebo se obrátit přímo na Policii České republi-
ky, obvodní oddělení Hradec nad Moravicí. Tento zákaz se nevzta-
huje na stánkový prodej. Pro úplnost sdělujeme, že podle současné 
legislativy se již příjezdové komunikace do obcí neoznačují značkou 
informující o zákazu podomního prodeje. Je na každém živnostní-
kovi, který službu nabízí, aby se informoval, zda je v dané obci ten-
to prodej regulován.

OZV Č. 2/2019 O MÍSTNÍM POPLATKU ZA KOMUNÁLNÍ 
ODPAD
Vyhláška stanovuje výši místního poplatku za provoz systému na-
kládání s komunálním odpadem pro rok 2020. Poplatek činí 450 Kč, 
je tedy ve stejné výši jako v minulém roce, a rovněž ostatní ustano-
vení vyhlášky jsou beze změny. 

OZV Č. 3/2019 O MÍSTNÍM POPLATKU Z POBYTU
Od ledna 2020 zavedlo město Hradec nad Moravicí místní poplatek 
z pobytu, který nahradil stávající poplatky za lázeňský nebo rekre-

ační pobyt a poplatek z ubytovací kapacity. Novému poplatku pod-
léhá úplatný pobyt trvající nejvýše 60 po sobě jdoucích kalendář-
ních dnů u jednotlivého poskytovatele pobytu a činí 17 Kč za každý 
započatý den s výjimkou dne začátku pobytu. Plátcem jsou nejen 
ubytovatelé v hotelech a penzionech, ale také fyzické osoby nabí-
zející ubytování v soukromých bytech či v zařízeních pro rodinnou 
rekreaci. Další povinnosti a osvobození najdete v OZV č. 3/2019. 

OZV Č. 4/2019 O MÍSTNÍM POPLATKU ZE PSŮ
Do konce roku 2019 měli sníženou sazbu poplatku ze psů důchodci, 
jejichž jediným zdrojem příjmu byl důchod. Nově je sazba poplatku 
ze psů snížena pouze pro držitele psů starší 65 let. 

Aktuální sazba poplatků za kalendářní rok: za prvního psa v rodin-
ných domech a jiných stavbách 250 Kč; za prvního psa v bytových 
domech 500 Kč; za druhého a každého dalšího psa téhož držitele 
v rodinných domech a jiných stavbách 375 Kč; za druhého a kaž-
dého dalšího psa téhož držitele v bytových domech 750 Kč; za psa, 
jehož držitelem je osoba starší 65 let 150 Kč; za druhého a každé-
ho dalšího psa téhož držitele, kterým je osoba starší 65 let 225 Kč. 

SPLATNOST POPLATKŮ ZA ODVOZ ODPADU A ZA PSY
Složenky na úhradu poplatků budou rozeslány v průběhu března. 
Poplatek ze psů je splatný k 31. 5. 2020, poplatek za svoz odpadu 
je splatný k 30. 6. 2020. Poplatky můžete uhradit již nyní v poklad-
ně městského úřadu (v hotovosti i bezhotovostně platební kartou) 
v úřední dny pondělí a středa v době 8–12 a 13–17 h nebo převo-
dem na účet města č. 1846386319/0800. V případě dotazů kontak-
tujte odbor financí na tel. 553 783 933 nebo 553 783 934 (pokladna). 

MĚSTO POSKYTUJE NÁVRATNOU FINANČNÍ VÝPOMOC 
Trápí vás nedostatek finančních prostřed-
ků na výměnu starého nevyhovujícího kot-
le na tuhá paliva? V případě že ano, dovo-
lujeme si vás upozornit, že je možné využít 
na tento záměr finanční prostředky v rám-
ci Programu města Hradec nad Moravi-
cí pro poskytování návratné finanční vý-
pomoci na předfinancování výměny kotlů 
na pevná paliva - podle podmínek dotační-
ho programu Kotlíkové dotace v Moravsko-
slezském kraji – 3. výzva. O tyto finanční 
prostředky může požádat každý majitel ne-
movitosti, který již má podepsanou Smlou-
vu o poskytnutí dotace z rozpočtu Morav-
skoslezského kraje na výměnu starého 
nevyhovujícího kotle na tuhá paliva.

Město poskytne žadatelům návratnou fi-
nanční výpomoc ve výši až 150 000 Kč 
(v případě pořízení plynového kondenzač-
ního kotle) a až 200 000 Kč (v případě poří-
zení tepelného čerpadla či kotle na biomasu 
s ručním nebo automatickým přikládáním). 
Finanční návratná výpomoc bude poskyto-
vána pouze na proplacení ještě nezaplace-
ných faktur, týkajících se výměny kotle či 
otopné soustavy. 

V případě potřeby vám bližší informace 
poskytne paní Ivana Hyklová, odbor ma-
jetku a investic, tel. 725 666 056, e-mail: 
ihyklova@muhradec.cz. 

Tento projekt je spolufinancován Státním 
fondem životního prostředí České republi-
ky na základě rozhodnutí ministra životní-
ho prostředí. 

Ivana Hyklová

Povinné čipování psů
Od 1. ledna 2020 je  povinné očkování psa 
proti vzteklině platné pouze v případě, že je 
pes označený mikročipem (číslo mikročipu 
musí být zaznamenáno v dokladu o očková-
ní psa). Od tohoto data by měl být na úze-
mí České republiky označený každý pes. 
Štěňata musí být označena mikročipem 

nejpozději v době prvního očkování proti 
vzteklině (tedy nejpozději v půl roce věku). 
Mikročipem nemusí být označeni psi, kteří 
mají jasně čitelné tetování provedené před 
3. 7. 2011. Označení mikročipem provádějí 
veterinární lékaři a majitel psa se následně 
rozhodne pro zápis do jakéhokoliv registru 

psů. Zatoulané zvíře, které je řádně ozna-
čené a evidované, má podstatně větší nadě-
ji, že se vrátí ke svému původnímu majiteli. 
Bližší informace najdete na webu Státní ve-
terinární správy www.svscr.cz.

Lenka Kupková
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Cena stočného v Hradci nad Moravicí 
Pro rok 2020 je cena stočného 36,51 Kč bez 
DPH za 1 m3. K ceně stočného bude připo-
čteno DPH v sazbě platné ke dni předání 
údajů o spotřebě vody (při 10% sazbě DPH 

je cena stočného 40,16 Kč/1 m3; při 15% 
sazbě DPH je cena stočného 41,99 Kč/1 m3). 
Výše poplatku byla projednána a schvále-
na na jednání valné hromady dobrovolného 

svazku obcí ČOV a kanalizace Hradec nad 
Moravicí a Branka u Opavy dne 2. 12. 2019. 

Cena stočného v Žimrovicích 
Od 1. 1. 2020 je cena stočného 30,96 Kč 
bez DPH za 1 m3. K ceně stočného bude 
připočteno DPH v sazbě platné ke dni pře-
dání údajů o spotřebě vody (při 10% saz-
bě DPH je cena stočného 34,06 Kč/1 m3; 

při 15% sazbě DPH je cena stočného 
35,60 Kč/1 m3). Výše poplatku byla projed-
nána a schválena zastupitelstvem města 
na zasedání dne 16. 12. 2019. Nižší cena 
stočného v Žimrovicích je dána skutečností, 

že společnost Smurfit Kappa Czech, s. r. o., 
která je majitelem čistírny odpadních vod 
v Žimrovicích, nepřenáší na město veškeré 
náklady, které jí v souvislosti s čištěním od-
padních vod vznikají.

Plánujete novou kulturní akci v nočních hodinách? 
Doba nočního klidu je stanovena zá-
konem jako doba od 22.00 do 6.00 ho-
din. Výjimečné případy, kdy je možno 
tuto dobu porušit, jsou stanoveny v obec-
ně závazné vyhlášce města o nočním kli-
du č. 1/2019. Pokud plánujete v roce 2020 

pořádat novou akci pro veřejnost, u kte-
ré předpokládáte rušení nočního klidu, 
oznamte tuto skutečnost městskému úřa-
du do pátku 13. 3. 2020. Formulář žá-
dosti o stanovení výjimky z doby noční-
ho klidu najdete na www.muhradec.cz. 

O zařazení akce do vyhlášky rozhodne za-
stupitelstvo města dne 6. 4. 2020. V pří-
padě dotazů kontaktujte odbor vnitř-
ních věcí a kultury, tel. 553 783 940 nebo 
725 666 074, e-mail: jceltova@muhradec.cz. 

Jitka Celtová

Radary pro měření rychlosti
Koncem loňského roku byly ve městě instalovány dva informační panely pro měření rychlosti (radary), a to 
v Domoradovicích (příjezd od Melče) a v Žimrovicích (příjezd od Domoradovic). Stávající radar na uli-
ci Opavská v Hradci byl zmodernizován. V plánu je instalace dalších dvou radarů v Bohučovicích (příjezd 
od lomu) a v Hradci (příjezd od Bohučovic). Cílem je zvýšení bezpečnosti silničního provozu a občanů měs-
ta. Žádáme proto řidiče, aby dodržovali dopravní předpisy a nepřekračovali povolenou rychlost.

Rostislav Římský

Provoz sběrného dvora 
V únoru je sběrný dvůr na Žižkově ulici otevřen pouze jednou týd-
ně, a  to v pátek od 10 h do 17 h. Od března bude sběrný dvůr ote-
vřen opět dva dny v týdnu, a to ve středu a v pátek (od 4. 3. 2020), 
vždy od 10 h do 17 h. 
Na sběrném dvoře můžete zdarma odložit biologický odpad (větve, 
tráva, listí apod.), objemný směsný odpad (skříně, koberce apod.), ku-
chyňské oleje a tuky a omezené množství stavební suti (max. 50 kg). 

Větší množství stavební suti je zpoplatněno (viz níže).
Elektroodpad (lednice, pračky, televizory, počítače apod.) sběrný 
dvůr neodebírá. Použité elektrozařízení můžete bezplatně odložit 
v areálu technických služeb, Opavská 228, a to každý pracovní den 
od 7 h do 15 h. Pro uplatnění zpětného odběru je nutné, aby odlo-
žené spotřebiče byly v kompletním, nerozebraném stavu. 

Poplatek za stavební suť
Z důvodu vzrůstajících nákladů na likvidaci stavební suti odložené 
na sběrném dvoře, které hradí město, došlo od 1. 1. 2020 k navýše-
ní platby za odložení tohoto odpadu. Malé množství stavební suti 
(do 50 kg) můžete na sběrném dvoře odložit nadále zdarma. Za větší 

množství (nad 50 kg až přívěsný vozík za osobní automobil, případ-
ně ekvivalentní množství dovezené jiným způsobem, nikoliv však 
nákladním automobilem) zaplatíte 300 Kč. 

Hlášení závad
Pokud objevíte v Hradci nad Moravicí a jeho obcích jakoukoliv zá-
vadu či problém, který spadá do kompetence technických služeb, 
můžete nám ho oznámit prostřednictvím našich webových stránek 

www.tshradec.cz. Jednoduchý formulář pro oznámení problému 
najdete v záložce Hlášení závad.

Roman Celta
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Nová přírodovědná učebna 
Městu Hradec nad Moravicí se podařilo 
získat dotaci z Integrovaného regionální-
ho operačního programu v rámci rozpočtu 
Místní akční skupiny Opavsko z.s. v max. 
výši 188 961,65 Kč, tj. 95 % z uznatelných 
nákladů. Cílem projektu je navázat na sta-
vební úpravy z roku 2018, v rámci kterých 
byla vybudována jedna nová a zrekonstru-
ovány dvě učebny technických a řemesl-
ných oborů včetně jejich nezbytného záze-
mí. Nyní dojde k vybudování nové venkovní 
bezbariérové učebny přírodopisu a environ-
mentální výchovy, neboť venkovní výuka se 

stává významným trendem v kontextu sou-
časných progresivních vyučovacích forem 
a metod. Je tedy žádoucí nejen z hlediska 
zdravého vývoje dětí, ale, jak se zdá, také 
jako prostředek efektivního vyučování. Vý-
uka v přírodě pozitivně ovlivňuje pozornost 
a paměť a zlepšuje studijní výsledky. Výzku-
my ukazují, že pobyt v přírodě má pozitivní 

vliv nejen na rozvoj motoriky a zdraví dětí, 
ale také významně ovlivňuje duševní kon-
dici (mírní stres a dokonce i deprese) a má 
příznivý vliv i na kvalitu sociálních vztahů. 
Učebna bude umístěna na severovýchod-
ní venkovní straně nově zrekonstruované-
ho objektu ve školní zahradě v Žimrovicích. 

Ivana Hyklová, koordinátorka projektu 

Sociální a rodinná poradna
Pokud vás trápí nepříznivá životní situace či 
si nevíte rady s vyřizováním záležitostí v so-
ciální oblasti, neváhejte se obrátit o pomoc 
na sociální a rodinnou poradnu. Termíny 
poradny do konce roku: 4. 3., 6. 5., 1. 7., 2. 9. 
a 4. 11. 2020. Poradenství probíhá v příze-

mí městského úřadu, vždy od 14 do 17 ho-
din. Poradenství zajišťuje Bc. Jana Spusto-
vá, sociální pracovnice Centra sociálních 
služeb Ostrava, o.p.s.. Pokud se ocitnete 
v zátěžové životní situaci a nebudete moci 
navštívit poradnu ve výše uvedených termí-

nech nebo bude problém neodkladný, mů-
žete sociální pracovnici kontaktovat na tel. 
605 292 252 nebo 595 054 000. Více infor-
mací najdete také na www.css-ostrava.cz.

Podpora sociální oblasti
Město Hradec nad Moravicí finančně pod-
poruje nejen sportovní, kulturní a volno-
časové aktivity konané na území našeho 
města. Kromě těchto dotací se rada města 
věnuje také individuálním žádostem v ob-
lasti sociální, kterou nelze podřadit pod 
vyhlášený dotační program. V roce 2019 

tak město podpořilo např. Linku bezpečí, 
Asociaci zdravotně postižených dětí v ČR - 
Klub Stonožka Ostrava, organizaci nevido-
mých a slabozrakých SONS Opava a Cha-
ritu Opava. Dále město finančně přispělo 
na nový babybox v areálu Slezské nemocni-
ce v Opavě a dvěma občanům, kteří se na-

cházejí v nepříznivé životní situaci, na po-
bytové sociální služby. Finanční podpora 
v sociální oblasti je poskytována zpravidla 
formou daru, a to na základě žádosti regis-
trované sociální služby a následně uzavře-
né darovací smlouvy.

Jitka Celtová
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Výsadba aleje v Bohučovicích
V sobotu 23. 11. 2019 bylo v blízkosti kame-
nolomu Bohučovice, za účasti široké veřej-
nosti, vysazeno stromořadí 42 javorů klen. 
K úspěchu této akce přispělo hezké pod-
zimní počasí a dobrá nálada všech zúčast-
něných. Cílem bylo zlepšit životní prostře-
dí v této lokalitě a obnovit již zaniklou polní 
cestu spojující Bohučovice s Jakubčovice-

mi. Ještě jednou bychom chtěli poděkovat 
všem, kteří se této akce zúčastnili, zejmé-
na členům Českého svazu zahrádkářů a čle-
nům SDH z Jakubčovic. Tento projekt je 

spolufinancován Státním fondem životní-
ho prostředí ČR na základě rozhodnutí mi-
nistra životního prostředí. 

Ivana Hyklová
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BOŽÍ MUKA A KŘÍŽ 
JSOU OPRAVENY
Ke konci minulého roku byl vyhotoven sou-
pis všech sakrálních staveb a památek, po-
mníků, válečných hrobů a pietních míst 
na území města a jeho městských částí. 

Celkový počet těchto památek dosáhl po-
čtu 102. Boží muka, kříže a kapličky jsou 
významným krajinotvorným prvkem, do-
kladem lidové zbožnosti a historické pamě-
ti města. Mnohé z nich jsou v dobrém stavu, 
jiné bohužel potřebují nutné opravy. 

Právě díky vyhotovenému a přehlednému 
soupisu můžeme kvalifikovaně vytipovat 
nejvíce ohrožené památky a přistoupit cíle-
vědomě k jejich postupným opravám. 

Ani vánoční čas tyto plánované opravy 
drobných památek nezastavil. Na konci 
roku byla dokončena oprava mramorové-
ho kříže z roku 1903 u Kostelní cesty v Kaj-
lovci, kterou provedl (podobně jako opravu 
rozlámaného kříže v Domoradovicích) re-
staurátor Slezského zemského muzea Mar-
tin Polášek. Náklady na restaurování kříže 
dosáhly částky 38 500 Kč. 

Dále byla opravena dřevěná boží muka mezi 
Domoradovicemi a Filipovicemi, resp. boží 
muka na Záhumenní v Benkovicích. Těch-
to oprav se zhostil s pečlivostí jemu vlastní 
Zbyněk Řemelka. 

Dřevěné zteřelé části byly citlivě nahraze-
ny novými modřínovými korpusy a vše bylo 
pečlivě nově oplechováno a zaskleno. Nově 
zhotovená boží muka osadili na původní 
místa zaměstnanci technických služeb.

V letošním roce by se mělo v drobných opra-
vách památek pokračovat v Žimrovicích 
(Meleček) a v Benkovicích. O provedených 
opravách vás budeme průběžně informovat. 

Petr Havrlant

OTEVŘENÁ RADNICE

Drobné sakrální památky v Benkovicích, 
Domoradovicích a Kajlovci (shora) před 
opravami a po opravách. 
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Evidence obyvatel a matriční události
K 31. 12. 2019 měl Hradec nad Moravicí 
včetně částí města 5 498 obyvatel - Hradec 
nad Moravicí 2 945, Benkovice 232, Bo-
hučovice 349, Domoradovice 239, Filipo-
vice 71, Jakubčovice 529, Kajlovec 357 a Ži-
mrovice 776 obyvatel ( jedná se o občany, 
kteří mají na území našeho města evidova-
ný trvalý pobyt). 

Pohyb obyvatel v roce 2019 zůstává více-
méně vyrovnaný, neboť do našeho města 
se přistěhovalo (resp. evidovalo trvalý po-
byt) 93 občanů a z města se odstěhovalo 
(resp. evidovali si trvalý pobyt v jiné obci) 
94 občanů.
Podle statistiky matriky a evidence obyva-
tel městského úřadu se v loňském roce hra-
deckým občanům narodilo 65 dětí (26 děv-
čátek a 39 chlapců), což je o 7 dětí méně, 
než v roce 2018. Z toho 64 dětí přišlo na svět 
v okolních porodnicích, nejčastěji v Opavě, 
Ostravě či Krnově, 1 miminko se narodilo 
v domácím prostředí přímo v Hradci nad 
Moravicí. Nejvíce nových občánků se naro-
dilo v září, a to 9 miminek, nejméně v čer-
venci a srpnu, kdy se narodila vždy 2 mimin-

ka. Nejoblíbenějším jménem pro holčičky 
byla Sofie, pro chlapečky jednoznačně Jan. 
Jméno Sofie si přitom své prvenství udrže-
lo již z předešlého roku. V pořadí dalšími 
oblíbenými jmény u hradeckých rodičů je 
pak Julie, Ema či Emma, Vojtěch a Matěj. 
Z méně obvyklých jmen vybrali rodiče pro 
své ratolesti jména Berenika, Johana, Ste-
la či Rozárie pro děvčátka, pro chlapce pak 
Sebastian, Max, Artur a Oliver. Možnost 
zapsání druhého jména pro své dítě využili 
rodiče třikrát. Svým potomkům dali jména 
Sofie Ellen, Petr Jan a Jan Junior.

A jaké další matriční události zaznamenala 
hradecká matrika v roce 2019? Hradec nad 
Moravicí se rozloučil se 47 zemřelými ob-
čany. Uzavřeno bylo 68 manželství, z toho 
14 novomanželských párů bylo z Hradce 
nad Moravicí a 54 z jiných obcí. Tento počet 
je dán především popularitou a romantic-

kým prostředím hradeckého zámku a krás-
ným přírodním okolím. Ani svatby cizinců 
nejsou v našem městě výjimkou, v loňském 
roce si zde řekli své ano např. státní občané 
Slovenska, Izraele, Dánského království či 
Velké Británie. Formu občanského obřadu 
zvolilo 52 párů a formu církevního obřadu 
v kostele sv. Petra a Pavla 16 párů. 

Jubilejní svatbu oslavilo 11 manželských 
párů, z toho jsme si společně připomenu-
li 3 diamantové svatby (60 let manželství) 
a 8 zlatých svateb (50 let manželství). Nej-
starší manželský pár našeho města letos 
oslaví 67 společných let. 

V Hradci nad Moravicí žije celkem 31 ob-
čanů starších 90 let, z toho je 27 žen a pou-
ze 4 muži. Nejstarší občanka města oslavi-
la v loňském roce krásných 98 let.

Marta Bartusková

OTEVŘENÁ RADNICE

Výsledky tříkrálové sbírky 
V jubilejním 20. ročníku Tříkrálové sbírky se 
v našem městě a jeho částech vykoledovalo 
rekordních 213 451 Kč, což je téměř o 15 ti-
síc korun více než v roce 2019. A jaké část-
ky obsahovalo 27 tříkrálových pokladniček 
po jejich rozpečetění? V Hradci nad Moravi-
cí 95 874 Kč, v Benkovicích 11 296 Kč, v Bo-
hučovicích 11 986 Kč, v Domoradovicích 
10 772 Kč, ve Filipovicích a Břemí (včetně 
Nového dvoru a Dubí) 8 330 Kč, v Jakubčo-
vicích 25 035 Kč, v Kajlovci 21 866 Kč a v Ži-
mrovicích 28 292 Kč. Výsledky letošní sbír-
ky svědčí o tom, že našim občanům není 
pomoc druhým lhostejná. Město Hradec 
nad Moravicí děkuje všem dobrovolníkům, 

kteří se do této největší charitativní sbírky 
v ČR zapojili a rovněž všem občanům za je-
jich štědrost. 

Jitka Celtová

Foto: Jiří Hajduk a Danuše Čermáková
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Přivítali jsme do života 
V neděli 1. prosince 2019 jsme v obřadní místnosti města přiví-
tali do života deset nových občánků, a to pět holčiček a pět chla-
pečků. Rodičům dětí poblahopřál starosta města Mgr. Patrik Or-
lík, který rovněž předal maminkám kytičku a drobné dárečky pro 
miminka. K příjemné atmosféře přispěly svým vystoupením děti 
z hradecké mateřské školy. Všem účinkujícím i hostům děkujeme 
za jejich účast. 

SLAVNOSTNÍ OBŘADY V ROCE 2020
VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 
Vážení rodiče, město Hradec nad Moravicí si vás dovoluje po-
zvat na slavnostní vítání občánků, které se uskuteční v sobotu 
7. března 2020 v 10 hodin v obřadní místnosti v budově měst-
ského úřadu. Tento obřad je určen pro děti narozené od 1. 10. 
do 31. 12. 2019. Rodiče obdrží písemnou pozvánku poštou. Na hos-
ty čeká krátký kulturní program, blahopřání starosty města, zápis 
do kroniky, předání drobných dárečků a možnost pořízení pamá-
teční fotografie. Slavnostní vítání nových občánků města pořádá-
me 4krát ročně. Další obřad, pro děti narozené v období leden až 
březen 2020, se uskuteční 13. června 2020 v 9 hodin.

JUBILEJNÍ SVATBY
Město Hradec nad Moravicí srdečně zve manželské páry, které 
si v letošním roce připomínají 50., 60. nebo 65. výročí uzavře-
ní manželství, na slavnostní setkání. To se uskuteční v sobotu 
13. června 2020 v 10.30 hodin v obřadní místnosti v budově měst-
ského úřadu. Matrika městského úřadu má k dispozici pouze evi-
denci svatebních obřadů, které se konaly v Hradci nad Moravicí. 
Pokud v letošním roce slavíte jubilejní svatbu, avšak manželství 
jste uzavřeli mimo Hradec nad Moravicí, kontaktuje odbor vnitř-
ních věcí a kultury, tel. č. 553 783 923 nebo 725 666 074. Osobní 
pozvánku obdrží všichni jubilanti poštou. 

SETKÁNÍ JUBILANTŮ
Město Hradec nad Moravicí srdečně zve občany, kteří v letošním 
roce dovrší 75, 80, 85, 90 a více let, na slavnostní setkání jubilantů, 
které se uskuteční ve čtvrtek 21. května 2020 ve 12 hodin v hotelu 
Belaria. Na programu je blahopřání představitelů města, slavnostní 

oběd, kulturní program a příjemné odpolední posezení. Na setkání 
bude zajištěna autobusová doprava ze všech částí města (tam i zpět). 
Pozvánku a podrobnější informace obdrží všichni jubilanti poštou. 

SVATEBNÍ OBŘADY
Upozorňujeme snoubence, kteří plánují svatbu na území měs-
ta Hradec nad Moravicí, na nový sazebník provozních poplatků 
za služby spojené se zabezpečením svatebních obřadů. Veškeré 
bližší informace najdete na www.muhradec.cz v záložce Svateb-
ní obřady. 

Bližší informace vám poskytne odbor vnitřních věcí a kultury, 
tel. 553 783 923, 725 666 074, e-mail: matrika@muhradec.cz.

OTEVŘENÁ RADNICE

Foto na této straně: Jiří Hajduk  
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SPOLEČNOST A KULTURA

PRINCEZNA A PŮL KRÁLOVSTVÍ OPĚT NA HRADCI
Novou českou pohádku Princezna a půl království, která byla nej-
sledovanějším televizním pořadem Štědrého dne, mohou fanoušci 
filmu mimořádně zhlédnout na velkém plátně v kině Orion. Město 
Hradec nad Moravicí získalo od České televize práva na exkluziv-
ní promítání této pohádky, jejíž epizody se natáčely také v atraktiv-

ním prostředí Červeného zámku v Hradci nad Moravicí. Hlavní role 
ztvárnili Marek Eben, Matouš Ruml, Eva Josefíková a Jakub Pra-
chař. Kino Orion promítá pohádku v sobotu 8. února 2020 v 16 ho-
din a v neděli 9. února 2020 v 10 hodin. V rámci sobotní projekce 
uslyší diváci také historky z natáčení v působivém prostředí hra-
deckého Červeného zámku. Každý návštěvník obdrží na památku 
originální pohlednici s mapou „Egonova Hradce“. Rezervace vstu-
penek v rezervačním systému kina Orion na www.kino-orion.cz.

NABÍDKA FILMOVÉHO KLUBU A PŘEDSTAVENÍ PRO SENIORY
V únoru se mohou návštěvníci kina Orion těšit na dvě představení 
filmového klubu. V pátek 7. 2. 2020 máte možnost zhlédnout fran-
couzský film Tenkrát podruhé (2019) a v pátek 28. 2. 2020 němec-
kou road-movie komedii 25 km/h (2018). 
Odpolední projekce pro seniory nabízí v únoru dva tituly. Ve čtvrtek 
13. 2. 2020 českou romantickou komedii Ženská na vrcholu (2019) 
a ve čtvrtek 27. 2. 2019 česko-francouzský životopisný dokument 
Jiří Trnka: Nalezený přítel (2019). Obě představení začínají 
v 15 hodin a vstupné je 60 Kč. Celý program kina Orion najdete 
v Hradeckém kulturním měsíčníku a na webu kina Orion.

Ohlédnutí za adventem 
První adventní neděli, která loni připadla na 1. prosince, jsme 
na zcela zaplněné Podolské ulici společně rozsvítili vánoční strom. 
Samotnému rozsvícení předcházel výpravný koncert hradecké ZUŠ 
v kinosále. Vedení města a hradecký pan farář popřáli všem klid-
ně prožitý adventní čas a šťastné Vánoce. Pro děti byly připraveny 
drobné sladkosti, které obdržely z rukou vánočních andělů. 

Dva týdny poté, v sobotu 14. prosince, se na Podolské ulici konal tra-
diční vánoční jarmark. Bohatý stánkový prodej provázel celoden-
ní kulturní program, nechyběl dřevěný betlém, zvonička pro štěs-
tí a živá zvířátka, letos i s oslíkem a velbloudem. Tyto dvě vánoční 
akce pořádané městem doplnila celá řada adventních setkání a akcí 
pořádaných v Hradci a jeho obcích školami, organizacemi a spolky. 

Foto: Jiří Hajduk

Podolská 156 | Hradec nad Moravicí 
www.kino-orion.cz | 607 002 072

 Kino Orion |  @kino.orion

Pohádka se natáčela také na hradeckém zámku. 
© Česká televize, foto Radek Miča
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V loňském roce začala příprava rekonstruk-
ce budovy Babinec, do které, pokud vše pů-
jde podle plánu, se příští rok přestěhuje naše 
knihovna. V prvním patře bude k dispozici 
sál pro 120 lidí. Všechny prostory budovy 
budou bezbariérové. Možná to vypadá, že 
se nic neděje, ale pro nás to byl intenzivní 

půlrok. S panem architektem jsme jedna-
li o architektonickém a dispozičním řešení 
prostor knihovny a informačního centra. 
Věříme, že nové prostory budou pro všech-
ny komfortnější, že se nám bude dobře pra-
covat a hlavně, že budete spokojeni vy, naši 
uživatelé. Přejeme všem, aby rekonstrukce 
probíhala bez problémů. 

Co vám nabízíme?
•  Do 28. 2. 2020: Kurt Gebauer - Jak je fajn 

ve vodě na Hradcu, kresbomalby.

•  3. 3. – 30. 4. 2020: Odkaz J. A. Ko-
menského, výstava k 350. výročí úmrtí 
J. A. Komenského představuje jeho život-

ní osudy, seznamuje s jeho pedagogickým 
dílem a a filozofickým odkazem.

•  V týdnu od 9. 3. do 13. 3. 2020 ulehčíme 
vašim výdajům. Registrace pro všechny 
nové čtenáře zdarma; při vrácení výpůj-
ček vám budou odpuštěny částky dluže-
né za upomínky.

•  Jako každý rok bude vyvrcholením břez-
na tradiční Noc s Andersenem, která pro-
běhne v pátek 27. 3. 2020, letos na téma 
Harry Potter. Je určena pro předem při-
hlášené dětské čtenáře. 

Markéta Beyerová

Šromovy děti aneb Nejen úklid Žimrovic
Šromovy děti - kdo jsme a co děláme? Jsme 
parta mladých lidí, kteří se rozhodli, že udě-
lají něco pro svou vesnici. Pojmenovat jsme 
se rozhodli po panu řediteli Základní školy 
v Žimrovicích, kterou většina z nás navště-
vovala. Již odmala nás vedl k ekologickému 
smýšlení, ke komunitnímu životu i pomoci 
druhým. Proto jsme mu chtěli tímto podě-
kovat. Cílem naší neformální skupiny je tak 
podpora kulturního života v Žimrovicích, 
a také se snažíme šířit osvětu o zelenějším 
způsobu života. 
Vše to začalo organizací úklidu Žimrovic 
a jeho okolí v roce 2018. Připojilo se k nám 
asi 30 lidí, posbírali jsme spoustu odpadků 

a došlo nám, že tyto akce mají smysl. Proto 
jsme neváhali a v září roku 2019 úklid uspo-
řádali znovu. Tentokrát ale nezůstalo jen 
u úklidu, spojili jsme událost i s přednáškou 
o odpadech a jak jim v běžném životě před-
cházet. Událost jsme poté zakončili večer-
ní zábavou pro všechny z okolí. Následně 
jsme se rozhodli, že jedna akce za rok nám 
nestačí. Do konce roku poté proběhla další 
přednáška, která byla o Moldavsku, a pová-
noční výšlap. V novém roce nezahálíme a už 
máme za sebou clothes swap, tedy výměnu 
oblečení. Tato akce proběhla v sobotu 11. 1., 
a po úspěšném dni jsme akci prodloužili až 
do neděle. Každý mohl přinést na výměnu 

oblečení, které již nenosí, ale pro někoho by 
mohlo být ještě užitečné. Oblečení jsme na-
sbírali opravdu velké množství a část se ne-
stihla rozebrat. Zbylé oblečení jsme tedy od-
vezli do Azylového domu v Opavě, kde bude 
ještě dále sloužit potřebným. 
V letošním roce plánujeme další cestovatel-
ské přednášky, soutěžní odpoledne s des-
kovými hrami nebo také dětský den a ne-
ckyádu. Pro další informace sledujte naší 
facebookovou stránku Šromovy děti a mů-
žete nás sledovat i na Instagramu sromovy_
deti. Budeme vděční za jakoukoliv podporu. 

Šromovy děti 

INFORMUJE

Braunová, P.: Tramvaj plná strašidel
Bryndza, R.: Kanibal z Nine Elms
Follet, K.: Propustka na svobodu
Harasimová, M.: Černá vdova
Hutchison, D.: Letní děti
Jung, J.: Lichnovští z Voštic a jejich …
Karika, J.: Strach
MacMillian, G.: Chůva
Paxmann, Ch.: Z chýší do mrakodrapů
Picoult, J.: Záblesk života
Schlossarková, J.: Co na Prajzske se povědalo

Soukupová, P.: Klub divokých dětí
Svěrák, J.: Bohemia
Tajovská, I.: Hořící nebe
Toman, M.: Cukrárna U šilhavého Jima
Vareille, M.: Někdy je hezké, že mě miluješ
Vetešková, M.: Jak maminka vyprávěla o 20. století
Vondruška, V.: Právo první noci
Ward, A.N.: Překročit všechny hranice
Wold, L.: Zločiny beze cti
Zibura, L.: Prázdniny v Evropě

MALÁ UKÁZKA KNIŽNÍCH TITULŮ, KTERÉ JSOU V KNIHOVNĚ PŘIPRAVENY PRO NAŠE ČTENÁŘE:
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Konec roku v Klubu seniorů Žimrovice
V říjnu, před začátkem topné sezóny, při-
jal naše pozvání člen Hasičského záchran-
ného sboru Moravskoslezského kraje pan 
Ing. Roman Holubec. V poutavém vyprá-
vění doplněném projekcí nás upozornil 
na nástrahy vzniku požárů a na mnohdy 
neuvěřitelné a nezodpovědné chování lidí, 
při kterém dochází k požárům, škodám 
na majetku a bohužel i ke ztrátám na životě. 
V krásném listopadovém odpoledni se člen-
ky turistického oddílu vydaly údolím Meleč-
ka do osady Lipina. Odměnou za náročný 
výstup byl překrásný výhled na pohoří Jese-
níků se zapadajícím sluncem. Společně jsme 
také navštívili hudební pořad v Národním 
domě Květy paní operety. Členky, které mají 
dar „výtvarna“, vyráběly pod vedením naší 

vedoucí výrobky s vánoční tematikou pro 
prodej na vánočních trzích. V rámci relaxač-
ního cvičení nám pan Stanislav Hendrych 
z Kajlovce zahrál na tibetské mísy a před-
vedl ukázky cvičení tajči. Hru na tibetské 
mísy jsme si poté sami vyzkoušeli. Nadešel 
adventní čas. Na poslední vycházku v roce 
jsme se vydali směrem na Mariánské louky 
a kolem řeky Moravice. Na vánočním jar-
marku v Žimrovicích si děti, pod vedením 
naší vedoucí a další členky klubu, vyzkou-
šely plstění z ovčího rouna. Rovněž o naše 
výrobky, které jsme zde prodávaly, byl vel-
ký zájem. Přiblížil se konec roku. Naši bo-
hatou činnost jsme zakončili slavnostním 
odpoledním setkáním. Naše pozvání při-
jali vzácní hosté - pan farář z hradecké far-

nosti P. Mgr. Marcin Stanislaw Kieras a sta-
rosta města pan Mgr. Patrik Orlík. Pan farář 
hovořil o poslání adventu a pan starosta 
nám přiblížil dění ve městě. Od obou hostů 
jsme obdrželi dárky, za které děkujeme. Vše 
bylo zakončeno nádherným vánočním kon-
certem ženského pěveckého sboru z Otic. 
Závěrem je mou milou povinností poděko-
vat za celý uplynulý rok paní vedoucí naše-
ho klubu, členkám klubu, které připravu-
jí pohoštění, žimrovickým hasičům, všem 
hostům a účinkujícím, kteří přijali pozvání 
na naše klubová setkání a v neposlední řadě 
rovněž vedení města Hradec nad Moravicí 
za podporu naší činnosti.

Zdeňka Víchová, jednatelka klubu

ZÁKLADNÍ ŠKOLA HRADEC NAD MORAVICÍ
CESTA KE SVOBODĚ - PROJEKTOVÝ 
DEN 9. TŘÍD 
Žáci 9. tříd na podzim připravili projektový 
den k 30. výročí sametové revoluce. Pojetí 
bylo zcela v jejich kompetenci. Projekt nesl 
podtitul 30 let demokracie a v tomto duchu 
se nesla i spolupráce na přípravě celého pro-
jektu. Projektový den se uskutečnil v pátek 
22. 11. 2019 a skládal se ze dvou částí. První 
částí bylo vystoupení pro žáky 3.- 8. ročníků 
ve školní hale, ve kterém deváťáci předved-
li spartakiádu, seznámili mladší spolužá-
ky s uskupením CHARTA 77, zmapovali 
den 17. listopad 1989 i následné události až 
do volby nového prezidenta. Ve druhé čás-
ti žáci 6.- 8. ročníku plnili na připravených 
stanovištích různorodé úkoly. Po vypršení 
časového limitu byli nejúspěšnější žáci od-
měněni sladkou odměnou. Celý projektový 
den se líbil a pro mnohé byl přínosný, což 
bylo naším záměrem. Představení se líbilo 
natolik, že vznikla myšlenka předvést vy-

stoupení rodičům a veřejnosti, což se usku-
tečnilo následující týden ve čtvrtek. V ten-
to den nám s programem pomohli žáci 8.B 
a 6.A, za což jim patří náš dík. Jejich tem-
peramentní taneční vystoupení navodila 
tu správnou atmosféru 80 let. Pak nastou-
pili na palubovku naši deváťáci se svým vy-
stoupením. Pro toto opakované představení 
jsme si „půjčili“ na roli zpěvačky Marty Ku-
bišové opravdovou zpěvačku Terezku Mo-
ravcovou z 6.B, která píseň Modlitba pro 
Martu zazpívala opravdu nádherně. Většina 
přítomných slzela dojetím. Moc si vážíme 
toho, že rodiče i další dospěláci přišli v tak 
hojném počtu podpořit práci dětí. Dechbe-
roucí, dojemné, důstojné, klobouk dolů… 
to je jen pár okamžitých dojmů diváků. Do-
volte mi, abych se ke slovům uznání připo-
jila i já. Děkuji tímto moderátorům Tereze 
Teplanské a Štěpánovi Blateckému, zvuko-
vým technikům Arnoštu Heiblovi a Kryš-
tofu Svobodovi, koordinátorkám v čele se 

Zuzanou Marošovou a všem našim devá-
ťákům za zdárný průběh obou vystoupe-
ní. Jsem na vás pyšná a dle potlesku v obou 
dnech soudím, že nejsem sama.

Mgr. Romana Přibylová

SOUTĚŽ BRICKS GAME A BRICKS 
BUILDER GAME
Dne 11. 12. 2019 proběhla na Střední prů-
myslové škole stavební v Opavě stavařská 
soutěž Bricks Game a Bricks Builder Game. 
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Této soutěže se zúčastnila dvě družstva 
z 8. a 9. ročníku. 
V soutěži Bricks Game měli žáci za úkol po-
stavit stavbu na Měsíci ze stavebnice Che-
va. Porota neměla vůbec lehké rozhodová-
ní, neboť měli z 20 staveb vybrat tu nejlepší. 
Našemu týmu se stavba velice povedla a ob-
sadili nádherné 3. místo. Složení soutěžní-
ho týmu: Dočkalová Barbora, Marošová 
Zuzana, Tatarin Denis, Bala Šimon (9.A) 
a Kupec Vojtěch (8.B). Celému týmu pat-
ří velká gratulace za úspěch a reprezentaci 
školy. Druhá soutěž Bricks Builder Game 
byla zaměřena na stavbu mostu ze špejlí. 
Design mostu nebyl rozhodující, ale musel 
být v přepočtu co nejlehčí a zároveň unést, 
co největší zátěž. Žáci Škrobánek Martin, 
Montag Daniel, Zimmer Matěj a Pokorný 
Filip (8.B) se na stavbu pečlivě připravova-
li a měli domluvenou taktiku. Bohužel síla 
zatížení je zrádná a jejich přípravu překo-
nala. Chlapci se umístili na 12. místě. Přes-
to všechno jsme si tuto soutěž velice uži-
li. Doufám, že i příští rok se nám podaří 
do soutěže zase přihlásit. O tuto soutěž je 
totiž velký zájem. 

Mgr. Monika Halšková

OKAP? OKAP! OKAP…
Naše škola se připojila k programu OKAP 
(Odborné, kariérové a polytechnické vzdě-
lávání v MSK), který umožňuje žákům zažít 
některé obory přímo v praxi. Žáci osmého 
ročníku se v listopadu seznámili s profe-
sí nástrojář. Nejdříve se zúčastnili exkurze 
do firmy ISOTRA v Opavě. Průvodce před-
stavil žákům, které profese najdou ve fir-
mě uplatnění, provedl je zázemím, ukázal 
výrobní proces a vysvětlil, co obnáší prá-
ce nástrojáře. Další část exkurze proběhla 
ve Střední škole technické v Opavě. Po krát-
kém úvodu si žáci prošli učebny a dílny, kde 
se připravují budoucí nástrojáři. Zájem 
o tyto exkurze svědčí o tom, že jsou pro žáky 
přínosné a že mají smysl. 

Mgr. Jana Divilová

SBÍRKA BRÝLÍ
Stalo se dobrým zvykem, že žáci 9.A v čase 
předvánočním myslí na lidi, kterým mohou 
pomoci a připojují se k různým charitativ-
ním projektům. V letošním roce svou akti-
vitu rozšířili i mezi ostatní spolužáky a zor-
ganizovali Sbírku brýlí. Zapojili se všichni, 
žáci i učitelé, rodiče i prarodiče. Podařilo 
se sesbírat celkem 62 starých, již nepotřeb-
ných brýlí, které ve spolupráci s oční kli-
nikou Gemini budou předány potřebným 
lidem v zemích Afriky či Asie. Snad tím de-
váťáci pomohli, aby jejich život byl o malin-
ko lepší. 

Mgr. Jana Divilová

VYSTOUPENÍ SKUPINY EMONGO
V pondělí 18. 11. 2019 navštívilo naši ško-
lu trio bubeníků s názvem Emongo z dale-
kého afrického Konga. Bubeníci seznámili 
žáky s kulturou a zvyky své země, s africkou 
hudbou a tancem. Nejenom žáci, ale celý pe-
dagogický sbor velmi ocenil, že mluvčí ka-
pely a zároveň jejich vedoucí, Paul Ndja-
di Homeamba, mluvil téměř plynně česky. 
Vystoupení se neslo v duchu skvělé atmo-
sféry a obrovské interakce ze strany žáků, 
kteří se velmi aktivně zapojovali a zkouše-
li tančit a vlnit se v rytmu africké hudby. 
Další taneční vystoupení v tradičních afric-
kých sukýnkách předvedli také někteří uči-
telé a sklidili obrovské ovace. Dětské publi-
kum bylo nadšeno a povzbuzovalo umělce 
potleskem, bylo zvídavé a zajímalo se o in-
formace ze života na africkém kontinentu. 
Doufáme, že u nás skupina Emongo neby-
la naposledy.

Mgr. Helena Czerniková

SOUTĚŽ BOBŘÍK INFORMATIKY
V listopadu se žáci 4. až 9. tříd zúčastnili 
tradiční soutěže Bobřík informatiky, kte-
rá je cílena na bystré žáky se zájmem o svět 
technologií. Soutěžící odpovídali na otáz-
ky z oblasti informatického myšlení, algo-
ritmizace, porozumění informacím, řešení 
problémů, digitální gramotnosti a vyplňo-
vali on-line test. Pro letošní ročník byl sní-
žen počet úloh v kategoriích Benjamin a Ka-
det na 12 úloh (z předchozích 15 úloh), ale 
čas zůstal stejný (40 minut). Úlohy byly opět 
velmi důmyslně vymyšleny. Pokud žák do-
sáhl alespoň 120 bodů, stal se úspěšným 
řešitelem národního kola. V naší škole se to 

letos povedlo 28 žákům v kategorii MINI, 
7 žákům v kategorii BENJAMIN a 4 žákům 
v kategorii KADET. Velké uznání si zaslouží 
tři nejlepší z každé kategorie, kterými byli: 
z 5. ročníku K. Teplanská (180 b.), D. Rich-
tová (168 b.), D. Petzuch (165 b.) a P. Havr-
lant (165 b.); ze 7. ročníku M. Kufa (176 b.), 
M. Marošová (168 b.) a J. Sikorová (144 b.); 
v kadetech zvítězila T. Teplanská (180 b.) 
z 9.A, J. Havrlantová (165 b.) z 8.A a A.Ka-
dlubiecová (160 b.) z 9.A. Všem úspěšným 
řešitelům blahopřejeme. 

Mgr. Romana Přibylová

NOVINÁŘSKÝ WORKSHOP 
V úterý 3. 12. 2019 zavítala do Hradce nad 
Moravicí novinářka a redaktorka Českého 
rozhlasu Michaela Vetešková. Ve spoluprá-
ci s městskou knihovnou byl pro žáky 5. roč-
níků připraven Novinářský workshop, jehož 
cílem je vést školáky ke kritickému myšlení 
a seznamovat je se základními principy no-
vinářské práce. Ověřování informací, roz-
poznání fake-news a zjišťování souvislos-
tí, to vše v zábavné a dětem srozumitelné 
formě. Žákům se tento druh aktivní tvoři-
vé besedy líbil. Dozvěděli se například kdo 
je novinář, co vlastně dělá, co znamená být 
objektivní nebo proč je důležité mít veřej-
noprávní média. 

Mgr. Iveta Minářová

Další příspěvky o činnosti ZŠ Hradec nad 
Moravicí najdete na www.muhradec.cz 
(Hradecké noviny/Co se do novin nevešlo).
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Školní družina a klub
VÝTVARNÉ SOUTĚŽE
A zase první! Povedlo se! Naše snažení 
ve vánoční soutěži o nejkrásnější přání bylo 
na Masarykově střední škole zemědělské 
a Vyšší odborné škole Opava ohodnoceno ce-
nou absolutního vítěze. Děti v ranní družině 
a v odpoledním školním klubu tvořily přání 
s vánočními hvězdami, betlémem z quillin-
gu a vrstveným zlatým prasátkem. Další sou-
těž vyhlásila firma Optys - děti z klubu ma-
lovaly náměty na trička. V případě vítězství 
dostanou tričko potištěné svým navrženým 
motivem darem. Soutěže se účastnilo několik 
škol z Opavska, proto nebylo jisté, jak si naše 
děti povedou. Avšak známe vítěze. Za nižší 
stupeň byla odměněna Nela Beinhauerová 
se svým indiánem, za starší kategorii Eliška 
Motyčková s dívkou s květem a Vojtěch Ku-
pec s dvoubarevným obrázkem přírody. Děti 
ze školního klubu se také zúčastnily soutěže 
o nejkrásnějšího vánočního anděla a tvořily 
světýlkový domeček pro Středisko volného 
času v Opavě, který byl vystaven v prosto-
rách Bredy Weinstein.

LUKOSTŘELECKÝ TURNAJ
V prosinci přijalo výzvu Středisko volného 
času z Vítkova a se svými malými lukostřel-
ci dorazilo do školní tělocvičny čelit našim 
ostříleným borcům ve vánočním lukostře-
leckém turnaji. V tělocvičně panoval klid 
a řád. S velkou dávkou soustředěnosti v kaž-
dé střelecké sadě nechyběl průstřel čisté de-
sítky. Každý soutěžící bojoval sám za sebe, 
a tak i maličké zaváhání mohlo znamenat 

ztrátu bodů. Všechny děti byly odměněny 
drobným dárkem, vítězové pak hodnotněj-
šími cenami, za které bych ráda poděkova-
la panu Pošíkovi z Koska Bike, firmě Elek-
tro Špacír, paní Denise Dočkalové, firmě 
Vir-wear a Michalu Frankovi. A jak to celé 
dopadlo? Z 22 soutěžících byli na předních 
příčkách „hololukařiny“ oceněni: Marké-
ta Marošová – 1. místo, Aneta Tomanová – 
2. místo,Daniel Kříž – 3. místo.
V „reflexu“ byla rivalita soupeřů větší, ale 
bravurně excelovala zlatá Verunka Kolo-
vratová, stříbro pak získala Linda Lacová 
a bronz Martin Rychlý. Všem dětem gratu-
lujeme a budeme se těšit na velký jarní tur-
naj, na který nás pozvalo SVČ Vítkov v je-
jich režii.

DESKOHRANÍ VE ŠKOLNÍM KLUBU
Ve spolupráci s HRAcím DEskovým Cent-
rem Legie proběhlo v prostorách školního 
klubu další prima hrací odpoledne. Děti se 
ve společnosti přátelských lektorů nauči-
ly zábavnou formou koordinovat svou mo-
toriku prostřednictvím nových her. Rádi 
jsme soutěžili i ve známých postřehových 
fotbálcích, soudečkové přehazované a v od-
palování velkých dřevěných žetonů. Letoš-
ní „deskohraní“ bylo více zaměřeno na logi-
ku. Bylo potřeba nejdříve přemýšlet, jakou 
techniku zvolit, a pečlivě si rozvážit každý 
svůj krok. S panem Zdeňkem Týnem a jeho 
skvělým týmem budou naše tradiční návště-
vy snad častější, protože jejich přítomnost 
vždy navodí soutěžního ducha, dobrou nála-

du, chuť zapojit se do smysluplných aktivit, 
naučit se přemýšlet nad věcí a zvolit správ-
nou strategii. A to je důležité nejen ve hře, 
ale i v životě.

NÁVŠTĚVA ILUSTRÁTORA ADOLFA 
DUDKA
Městská knihovna Hradec nad Moravicí po-
zvala do naší školy ilustrátora pana Adol-
fa Dudka. Děti navštívil již poněkolikáté, 
ale pokaždé je jeho program velice pestrý 
a zábavný. Letos byl velmi edukativní, a to 
z toho důvodu, že pan ilustrátor bravurně 
doplňoval svůj projev otázkami z angličti-
ny, matematiky a z obecného přehledu. Byl 
vtipný, rychlý a zkrátka báječný! Velmi dě-
kujeme městské knihovně, která nám tento 
program zajistila.

KONCERTOVÁNÍ S HRADECKÝCH 
DECHOVÝM ORCHESTREM
Děvčata ze školního klubu dostala nabíd-
ku od kapelníka pana Karla Müllera, aby 
se stejně jako vloni zúčastnila několika vy-
stoupení s hradeckým dechovým orches-
trem. Lucie Ignácová, Nela Beinhauerová, 
Natálie Víchová, Kristina Kleinová, Tere-
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za Kurková a Michaela Hrbáčová zazpíva-
ly tradiční české koledy v doprovodu profe-
sionálních hradeckých hudebníků v kostele 
svatého Petra a Pavla v Hradci nad Moravicí 
na Svatoštěpánském koncertu, a první dvě 
zmiňované také na Tříkrálovém koncertu 
v Komárově. Leckdo by si řekl, že dechovka 
zrovna není jeho šálek kávy. Pravdou však 
je, že kdo neslyšel tu naši hradeckou, nevěřil 
by. Její repertoár totiž není zdaleka tak oby-
čejný a staromódní. Orchestru pod taktov-
kou Jiřího Šroma, který trpělivě holčičkám 
radil, jak správně dodržet rytmus a dodá-
val jim odvahu a úsměv ve tvářích, to oprav-
du hraje. Zkuste si někdy orchestr poslech-
nout. Věřím, že budete příjemně překvapeni 
a spokojeni. Všem členům přejeme hodně 
zdravíčka, porozumění a radost z hudby.

VÁNOČNÍ BESÍDKA
Závěr kalendářního roku završila velká vá-
noční besídka v zrcadlovém sále. Připra-

vili jsme si společný 
program, na kterém 
vystupovaly děti 
1. – 9. ročníku. Be-
sídku zahájilo v la-
tinsko-americkém 
rytmu třicet šikov-
ných tanečnic. Poté 
následovaly ukázky 
dovednosti pěvecké 
interpretace nejen 
českých skladeb. 
Netradiční byla af-
rická ukolébavka, 
kterou děti nacvi-

čily z repertoáru hudební kapely Duende, 
ve které působí „hradečák“ Tomislav Zvar-
doň. Děti také recitovaly vánoční básně. 
Jedna byla dokonce ve francouzštině. 
Děti velmi bavilo nacvičování zejména ta-
nečních čísel, proto jsme do našeho mul-
tikulturního programu přidali jednu ame-
rickou moderní 
koledu, na kterou 
všichni účastníci se-
cvičili choreografii. 
Svými outfity doda-
li vánoční atmosfé-
ře opravdové grády. 
Všem patří obrov-
ská pochvala za píli, 
energii a snahu při 
nacvičování i sa-
motném vystoupe-
ní. V závěru besídky 
byli žáci odměněni 
cenami za výtvar-

nou soutěž a starší děvčata dostala podě-
kování za vedení tanečního kroužku v po-
době světelných domečků od firmy Optys. 
Děkujeme! Nejvyšší ocenění získala Izabe-
la Tesařová za svůj přístup k dětem a pomoc 
s plánováním a organizováním akcí, a Ro-
mana Wontrobová, která si získala ve škol-
ním klubu spoustu kamarádů díky tolerant-
nímu přístupu, energii při tanečních lekcích 
a ochotě pomáhat nejen v dětském kolek-
tivu. Zmiňovaná děvčata byla obdarována 
náramky Pandora. Vánoční besídku hod-
notím velmi pozitivně. Sešla se velká sku-
pinka diváků nejen z řad rodičů. Ještě jed-
nou chválím všechny vystupující a přeji jim 
i nadále spoustu energie, radosti a chuti ze-
jména k pohybovým aktivitám.

Petra Tomanová, vedoucí ŠD a ŠK 

Více informací o akcích školy naleznete 
na webových stránkách www.zshradec.cz.

ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA ŽIMROVICE
SLAVNOST SLABIKÁŘE
V pátek 22. 11. 2019 před-
vedli naši nejmladší žáci 
ostatním dětem, učitelům 
i svým rodičům, co se nau-
čili během prvních měsíců 
ve škole. Od písmenek, sla-
bik a slov se děti dostaly až 
k čtení celých vět. Vystoupe-

ní bylo protkáno množstvím básniček a písní. Za svou snahu byly 
děti v samotném závěru pasovány králem na čtenáře a dostaly svůj 
první Slabikář. Právem si děti kromě Slabikáře a titulu Čtenář za-
sloužily dobrý dort, který byl tak velký, že stačil pro všechny školá-
ky i přítomné hosty. Gratulace patří dětem i paní učitelce Aleně Šro-
mové za množství práce, kterou pro zdar akce odvedly. 

MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA 
Roky už prověřily naši školní tradici, kdy se kluci a děvčata ze 
4. ročníku v den svátku sv. Mikuláše převléknou za anděly, čerty 
a Mikuláše a jdou trestat i nadělovat do mateřské a základní školy. 
Ani 6. 12. 2019 tomu nebylo jinak. Mikuláš se svojí družinou nej-

dříve přišel do školky, aby si vyslechl básničky a písně našich nej-
menších. Nakonec ale Mikuláš dospěl k závěru, že si i přes drobné 
zlobení všechny děti zaslouží nějaký ten pamlsek.
Ve škole byla situace jiná. Čerti na lavičce už neseděli. Měli práce 
až nad hlavu, protože se museli vypořádat s mnoha výtečníky. Na-
štěstí si čerti žádné dítě s sebou neodnesli, takže k poklesu počtu 
žáků v důsledku návštěvy sv. Mikuláše nedošlo. Chtěl bych podě-
kovat děvčatům a chlapcům ze 4. třídy, že pro své mladší spolužáky 
a děti ze školky připravili krásnou oslavu tohoto světce.

10. VÁNOČNÍ JARMARK 
Ve větrném počasí se 5. 12. 2019 konal již 10. ročník Vánočního jar-
marku na návsi naší krásné obce Žimrovice. Celkem 11 stánků za-
plnilo prostranství mezi místní poštou a Areálem dobré pohody. 
Kromě tradičního vánočního občerstvení byly ve většině stánků 
ke koupi ruční výrobky. I naše děti byly mezi prodávajícími. Pro-
gram vánočních trhů byl obohacen o dílny, ve kterých žimrovické 
seniorky prováděly zájemce úskalími při plstění vlny, agentura To-
mino nabízela zdobení skleněných baněk a manželé Křenkovi ze 
Stránského předváděli práci na kolovrátku a pletení koberců na ruč-
ním stavu. K tomu vyhrávala cimbálová skupina Vedrovci z Opavy. 
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Krásnou atmosféru dotvářela zvířátka z klokočovské farmy. Zájem-
ci měli možnost se povozit na hřbetě oslíka a poníka.
Před 17. hodinou vystoupily s pásmem písní a básní děti z mateřské 
školy pod vedením paní učitelky Melecké. Žimrovičtí školáci před 
rozsvícením vánočního stromu vystoupili s netradičním vánočním 
stínovým divadlem, které neotřele přiblížilo biblický příběh o naro-
zení Ježíše. Proslovy a zdravice pana starosty Patrika Orlíka, pana 
místostarosty Petra Havrlanta a hradeckého faráře otce Martina 
předcházely samotnému rozsvícení obecního stromku. Celý tento 
sváteční program byl orámován koledami dětí ze školy za doprovo-
du cimbálové muziky. Letošnímu větrnému jarmarku předcházelo 
devět mladších sourozenců. Žádný z nich nebyl stejný. Pamatuje-
me sníh i déšť, teplé i mrazivé počasí, na počátku zdobily náves pa-
pírové stánky navržené panem Jiřím Novotným ze Smurfit Kappa 
Žimrovice, později jsme tyto stánky nahradili školními dřevěnými 
stánky a stánky zapůjčenými panem Přibylou ze zámku. V průbě-
hu let se měnil i doprovodný program, někdy probíhaly v sále vý-
stavy i soutěže, nikdy však nechyběla mikulášská nadílka. Co se 
však za celou dobu konání žimrovických jarmarků nezměnilo, byli 
organizátoři. Těmi kromě naší Základní školy a Mateřské školy Ži-
mrovice jsou majitelé a zaměstnanci Areálu dobré pohody v čele 

s Karlem a Marcelou Vavřínkovými a Miroslavem Vavřínkem, v ne-
poslední řadě pak hasiči SDH Žimrovice a Klub rodičů ZŠ Žimrovi-
ce. Chci všem organizátorům, prodejcům, vystupujícím i návštěv-
níkům jarmarku poděkovat, že se podílejí na zachování této hezké 
adventní tradice v obci Žimrovice. Letošní 10. Vánoční jarmark byl 
finančně podpořen z dotačního programu MAS Opavsko a města 
Hradec nad Moravicí.

David Šrom

MATEŘSKÁ ŠKOLA HRADEC NAD MORAVICÍ
DENTÁLNÍ HYGIENA
Kdo chce mít čisté zuby, musí se o ně sta-
rat. Čisté zuby se nekazí. To ví přece kaž-
dý. Ví to i děti v MŠ Hradec nad Moravicí. 
Naše děti jsou díky pravidelným přednáš-
kám o dentální hygieně seznámeny s tím, 
jak správně pečovat o své zoubky, aby se 
nekazily a byly krásně čisté. Je potřeba čis-
tit si zuby alespoň dvakrát denně a po kaž-
dém jídle si ústa vypláchnout vodou. Díky 
jídlu se totiž na zubech tvoří povlak, a po-
kud jej správně neodstraníme, vytváří-
me vhodné prostředí pro vznik zubního 
kazu. Správným a pravidelným čištěním 
předcházíme těmto problémům. V prosin-
ci navštívily naši MŠ studentky ze Střední 

zdravotnické školy v Opavě, které pro děti 
připravily přednášku o správném čištění 
zubů. Všechny děti se tak seznámily s růz-
nými druhy pomůcek k čištění zubů a me-
zizubních prostorů a na odlitcích chru-
pu zjistily, jak mohou dopadnout, když se 
nebudou o své zoubky starat. Nakonec si 
všichni na maketě chrupu vyzkoušeli, jak 
s kartáčkem pracovat, aby byl výsledek co 
nejefektivnější. S prevencí v oblasti den-
tální hygieny budeme samozřejmě i nadá-
le pokračovat, protože jak už bylo řečeno, 
kdo chce mít zdravé zuby, musí se o ně sta-
rat a hlavně vědět, jak na to.

Bc. Lucie Hájková

VZPOMÍNKY NA PŘEDVÁNOČNÍ 
ROZJÍMÁNÍ 
Tak jako každý rok, propukla předvánoční 
atmosféra v plné síle i v MŠ Kajlovec. Tra-
dičně jsme vyzdobili školku zimními moti-
vy, svíčkami, baňkami, jmelím a smrkový-
mi větvičkami.
Letos jsme chtěli mít pěknou vánoční vý-
zdobu také před budovou mateřské školy. 
Z tohoto důvodu jsme poprosili městský 
úřad, zda by se dalo v tomto směru něco 
podniknout. Městský úřad naši prosbu vy-
slyšel a v listopadu jsme od obce obdrželi 
krásnou jedličku, kterou jsme zasadili před 
budovu naší mateřské školy. Rádi bychom 
touto cestou Městskému úřadu Hradec nad 
Moravicí velmi poděkovali. Když nastal 
předvánoční čas, stromeček jsme s dětmi 
pěkně ozdobili baňkami a vánočními svě-
týlky. Protože jsme z naší nazdobené jed-
ličky měli velkou radost, rozhodli jsme se, 
že se o ni podělíme také s rodiči a prarodi-

či našich dětí a pozvali jsme je na slavnost-
ní rozsvícení stromečku. Samotnému roz-
svícení předcházelo společné zpívání koled, 
popíjení svařeného vína a ochutnávání nej-
různějších dobrot, které přinesly maminky 
našich dětí. Jakmile se zešeřilo, za společ-
ného odpočítávání jsme vánoční stromeček 
rozsvítili. Všude panovala veselá a radost-
ná nálada. V rámci příprav na nadcháze-
jící svátky jsme uspořádali vánoční besíd-
ku, tentokrát však v trošku jiné podobě než 
v uplynulých letech. Vyzvali jsme rodiče, ať 
se vánoční besídky aktivně zúčastní spo-
lu s dětmi. A rodiče se této výzvy zhostili 
skutečně obdivuhodně. V průběhu besídky 
jsme tak vyslechli spoustu tradičních koled, 
básniček a v jednom případě došlo dokonce 
i na scénku s vánoční tematikou. Bezpro-
středně po besídce jsme se všichni přesunu-
li do třídy, kde bylo připraveno vánoční tvo-
ření a dílny. Kdo z rodičů měl zájem, mohl 
si se svým dítětem vyrobit ozdobný vánoč-
ní svícen. S vánočními svátky jsou neodmy-
slitelně spojeny nejrůznější dětské soutěže. 
I naše mateřská škola se do několika z nich 
zapojila. Ve výtvarné soutěži s názvem An-
děl jsme získali dokonce umístění a diplom. 
Starý rok jsme završili v milé a příjemné ná-
ladě. Věříme, že i ten další rok bude stejně 
radostný, jako ten předchozí. V novém roce 
2020 přejeme všem lidem mnoho zdraví, 
štěstí, radosti a klidu.

Bc. Martina Stoklasová, MŠ Kajlovec

VÁNOČNÍ ČAS V NAŠÍ ŠKOLCE
Všichni si na to vzpomínáme. Každé období 
v roce nám jako dětem utíkalo neskutečně 
rychle, ale čekání na Vánoce bylo nekonečně 
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dlouhé. Říká se, že Vánoce patří především 
dětem. Chceme proto, aby si je užily se vším 
všudy a především s kouzlem, které Váno-
ce přinášejí. Čím jiným Vánoce začít, než 
vůní stromečku. Za to, že naši školku zdobil 
krásný stromeček, bychom rádi poděkovali 
rodičům Matýska Sonnka. Stromeček jsme 
si hezky nazdobili a udělali Betlém. Kouz-
lo Vánoc spočívá také v tom, že jsme všich-
ni pohromadě a každý přiloží ruku k dílu, 
a ani u nás tomu nebylo jinak. Letos popr-
vé jsme se rozhodli nedělat s dětmi tradiční 
cukroví, ale zkusit lehčí, zdravější varian-
tu. Jáhlové kuličky s medem a rozinkami, 
obalované v kokosu a ve skořicovém cukru, 
byla pro nás ta správná volba. Malí cukráři 
si to náramně užili a hlavně zvládli to úpl-
ně sami. Správnou vánoční atmosféru do-
plnil také společný zpěv koled u stromečku 
v MŠ Hradec nad Moravicí, společné pose-
zení a popovídání. Samozřejmě jsme neza-
pomněli potěšit vánoční besídkou rodiče 
a blízké našich dětí. Na vystoupení se děti 
moc těšily, hrdě ho předvedly a zvládli ho 
úplně všichni, včetně našich nejmenších. 
Odměna za naši snahu byla sladká. Pod vá-
nočním stromečkem jsme našli krásné dár-
ky a radost dětí byla veliká. Když nám pak 
z nebe začal padat sníh a my postavili prv-
ního sněhuláka, čas se na chvíli zastavil. Vá-
noce jsou tady.

Děti a kolektiv MŠ Jakubčovice

V KAMIZOLCE ZELENÝ
S radostí jsme v mateřské škole v Bohučo-
vicích přivítali opravdového pana mysliv-
ce. Jednalo se o jednoho z tatínků, který 
pro děti připravil pestré a poučné povídá-

ní o lese. Prohlédli jsme si obrázky lesních 
zvířat a dozvěděli jsme se zajímavosti o je-
jich životě. Přinesl s sebou také pravé ukáz-
ky paroží, zvířecích kožešin a nástrojů, kte-
ré potřebuje myslivec při práci. Dozvěděli 
jsme se plno nových informací, např. o kr-
mení lesních zvířat v tomto ročním obdo-
bí. Vysvětlil dětem pravou úlohu myslivce 
v lese a také jaký je rozdíl mezi myslivcem 
a hajným. S dětmi jsme si připomněli, jak by 
se lidé měli v lese chovat. Poslechli jsme si 
také pravou zvukovou ukázku vábení zvěře. 
Prostor dostaly také děti, které kladly zvída-
vé dotazy. Jelikož jsou Bohučovice obklope-
ny lesy ze všech stran a místní děti se v nich 
často se svými rodiči pohybují, mají děti 
k přírodě pozitivní vztah. Návštěva pana 
myslivce se všem líbila a těšíme se na dal-
ší spolupráci.

Kolektiv MŠ Bohučovice

PŘELOM ROKU 
Krásný předvánoční čas jsme i my trávily 
s dětmi z naší mateřské školy. Pekly jsme 
dětem cukroví, které si pečlivě připravily, 
společně jsme si zazpívaly koledy a do jí-
delníčku byla zařazena tradiční vánoční 
jídla, jako hrachová polévka, smažené rybí 
filé i povidlová omáčka. Velice kladný ohlas 
sklidil pokrm připravený v rámci Skutečně 
zdravé školy a to masové karbanátky s čoč-
kou. Recept je jednoduchý: 320 g mletého 
masa, 40 g jemně nakrájené cibule, 1 vej-
ce, dále přidáme 50 g uvařené čočky a do-
chutíme solí, česnekem, majoránkou, pep-
řem a podle potřeby přidáme strouhanku. 
Z této směsi tvoříme karbanátky, které 
dáme do vymaštěného pekáče a na malém 
množství tuku upečeme. Toto jídlo je nejen 
velmi chutné, ale také zdravé. Čočka je dů-
ležitým zdrojem bílkovin, vitamínu B, mi-
nerálních látek, např. vápníku, fosforu či 
draslíku a vlákniny, kterou potřebujeme pro 
správné fungování střev. Vláknina na sebe 
váže vodu a čistí střeva. Stále hledáme nové 
cesty, jak zařazovat luštěniny do stravová-
ní dětí. Moc děkujeme dětem za přání k Vá-
nocům a k novému roku a vážíme si dáreč-
ků, které jsme od nich dostaly. Ruku k dílu 
jsme přiložily i při přípravě maškarního ple-

su, na který jsme vyrobily chlebíčky. Věří-
me, že si děti užily zábavu nejen na plese, 
ale i na ostatních akcích, a budou se i nadá-
le těšit do školky.

Procházková Jana, DiS. 
a kolektiv školní jídelny

MAŠKARNÍ KARNEVAL
Spolek rodičů a přátel MŠ Hradec nad 
Moravicí ve spolupráci s MŠ Hradec nad 
Moravicí uspořádal v sobotu 11. 1. 2020 
v prostorách Velké dvorany Červeného zám-
ku maškarní karneval. O zábavný program 
se postaral klaun Kalimero. Příležitost strá-
vit příjemné odpoledne využili samozřejmě 
nejen ti nejmenší, ale i jejich rodiče a praro-
diče. A tak se tancovalo, soutěžilo i zpívalo. 
Samozřejmě jako na každém plese nechybě-
la bohatá tombola, jejíž hlavní výhrou bylo 
rodinné focení u místní fotografky. Velké 
poděkování patří organizátorům a rodičům, 
kteří se postarali o bohaté občerstvení. Dě-
kujeme všem přítomným za návštěvu a bu-
deme se těšit na další setkání.

Za SRPŠ MŠ Mgr. Monika Bryjová
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CÍRKEVNÍ ZÁKLADNÍ ŠKOLA SVATÉ LUDMILY
OBJEKTIV 2019
Již druhým rokem se konala soutěž amatér-
ských fotografů základních a středních škol 
Objektiv 2019. Naši žáci se učili zdokona-
lovat své fotografické dovednosti na letním 
fotografickém táboře. Do soutěže nakonec 
vybral vedoucí tábora Jiří Řeháček tři fot-
ky. Z velkého počtu fotografií se na 2. mís-
tě krajského kola umístila fotka Markéty 
Štenclové. Odměnou jí byla spousta pěk-
ných cen. Děkujeme za reprezentaci školy 
a Jiřímu Řeháčkovi za přípravu.

PŘÍRODOVĚDNÁ SOUTĚŽ
Před Vánocemi již tradičně proběhla 
na Mendelově gymnáziu v Opavě přírodo-
vědná soutěž tříčlenných týmů žáků 9. tříd. 
Žáci naší školy si vedli velmi dobře nejen 
v teoretických, ale také v praktických úko-
lech, ve kterých patřili k nejlepším. Celko-
vě to stačilo na 6. místo. Věříme, že znalosti 
fyziky, chemie, přírodopisu či ekologie pro 
ně budou přínosné i v budoucím povolání. 

ADVENT VE ŠKOLE
Předvánoční období se ve škole neslo 
ve znamení rorátů, tedy ranních advent-
ních mší, které mají svou specifickou atmo-
sféru. Před první adventní nedělí žáci vy-
ráběli věnce, z jejichž prodeje financujeme 
vzdělání malého afrického žáka v rámci pro-

jektu Charity ČR Adopce na dálku. Do ško-
ly také opět po roce zavítal svatý Mikuláš se 
svým početným doprovodem a nechyběla 
ani skupina čertů a čertic. Již od listopadu 
děti nacvičovaly svá vystoupení na tradiční 
předvánoční besídku. Odměnou jim pak byl 

zaplněný sál hradeckého kina i potlesk a po-
chvala rodičů či prarodičů.

VÝROČÍ SAMETOVÉ REVOLUCE
Také v naší škole jsme si v listopadu při-
pomněli výročí pádu totalitního režimu. 
V rámci projektového dne jsme zhlédli fil-
mové dokumenty o životě v komunismu, vy-
slechli vzpomínky pamětníků, poslechli si 
dobovou hudbu a poezii, vyzkoušeli „mód-
ní“ oblečení období totality nebo jsme moh-
li porovnat ceny tehdy a dnes. 

TICHÁ PÍSEŇ KLÍČŮ 
Ručičky hodin se pomalu sunou vpřed, 
do místnosti dopadají poslední sluneční 
paprsky listopadového slunce a já naslou-
chám trochu monotónnímu, ale přeci tak 
nějak poutavému hlasu paní učitelky sna-
žící se nám předat posledních pár vět ze své 
přednášky o svobodě. Zamyšleně poslou-
chám informace o sametové revoluci, o zá-
stupech demonstrujících na náměstí a o vy-
bojovaném právu, bez kterého si dnes svůj 
život pomalu ani nedokážu představit. Mé 
myšlenky se ubírají všemi směry, utíkají 
jako ty ručičky hodin, ke kterým jsou prá-
vě obráceny pohledy hned několika mých 
spolužáků. Přemýšlím o sobě, o dnešním 
světě. O tom, kolik toho v životě mám a jak 
málo jsem za to vděčná. Přemýšlím o odva-
ze, o risku, o víře …O svobodě. Ani zvonek 
ohlašující konec vyučování mé myšlenky 
nezastaví. Přemýšlím dál, mé myšlenky se 
teď podobají lístkům bezstarostně poletují-
cím ve větru. Nepřítomně překračuji škol-
ní práh, v mysli jsem však stále v roce 1989, 
stojím spolu s davy na Václavském náměs-
tí. Zavírám oči a oddávám se myšlenkám. 
V neslyšné písni podzimních listů slyším ti-
chý cinkot tisíců klíčů…

Jindra Tereza Závorková, 8. třída
Připravila Mgr. Lucie Víchová 



ŠKOLSTVÍ

www.muhradec.cz | 23

ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA
OHLÉDNUTÍ PŘEDVÁNOČNÍMI AKCEMI ZUŠ
Ve čtvrtek 12. 12. 2019 se základní umělecká škola otevřela veřej-
nosti při komunitně osvětovém setkání v rámci projektu Šablo-
ny II Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy. Téma Vánoč-
ní výtvarná tvorba s křesťanskými tradicemi a zvyky v Hradci 
nad Moravicí oslovilo mnoho občanů z Hradce i z okolních vesnic. 
Kněz hradecké farnosti Mgr. Marcin Stanislaw Kieras svým ad-
ventním povídáním o tradicích a zvycích nejen u nás, ale i v okol-
ních státech, doplnil pestrý program výtvarných dílen, ve kterých 
si zájemci mohli vyrobit vánoční ozdoby, přání, dekorativní svícny 
i dětmi oblíbené drobné hračky, např. panenky ve vlašském oříšku. 
Celé odpoledne se neslo v klidné předvánoční atmosféře podpoře-
né vůní čerstvě napečeného cukroví, které donesla členka Spolku 
rodičů a přátel při naší škole.

Den poté, v pátek 13. 12. 2019, se uskutečnil Vánoční koncert žáků 
ZUŠ. Program byl ryze vánoční, s převahou hraných a zpívaných ko-
led. Atmosféru podtrhla výstava výtvarných prací žáků na vánoční 
témata. Koncert proběhl v sále Velké dvorany a po celou dobu záři-
ly na tvářích posluchačů úsměvy a byla vidět spokojenost vystupují-
cích dětí. Zajímavým počinem bylo vystoupení komorního souboru 
příčných fléten, který v atypické sestavě tří začínajících flétnistek, 
společně s nejstarším flétnovým kvartetem školy, zahrál Tichou noc 
a Rolničky. Úvod i závěr koncertu patřil Pěveckému sboru ZUŠ, kte-
rý své řady posílil o „Dámy pěveckého kurzu“, a nabídl tak poslu-
chačům nevšední hudební zážitek nejen v podobě vánočních koled 
Bílou cestičkou, Hvězdičko má a Nevděční koledníci soudobé čes-
ké skladatelky Jolany Saidlové, ale také vánočního hitu Jsou svátky 
Scotta Davida. Téměř třicetičlenný sbor hudebně doprovodili učitelé 
a starší žáci školy. Kromě tohoto stěžejního Vánočního koncertu se 
konalo ještě několik vánočních koncertů pěveckého sboru a pěvec-
kého kurzu ZUŠ Hradec nad Moravicí, např. v kapli v Benkovicích, 
v kostele ve Starých Těchanovicích či na vánočním jarmarku v Do-

mově Letokruhy v Budišově nad Budišovkou. Tam početný sbor za-
zářil natolik, že začátkem nového roku škola obdržela písemné po-
děkování za velmi úspěšné vystoupení, které bylo odměněno, jak 
píše ředitelka Domova Letokruhy „ovacemi ve stoje a patřilo k nej-
lepším za celý advent v Budišově nad Budišovkou…“

NOVOROČNÍ KONCERT SPLNIL OČEKÁVÁNÍ
Druhý Novoroční koncert ZUŠ se konal 16. 1. 2020 v krásných, 
vánočně nazdobených prostorách kostela sv. Petra a Pavla v Hrad-
ci nad Moravicí. Koncert zahájil hradecký kněz Marcin Stanislaw 
Kieras a ve své působivé řeči vzdal hold hudbě a hradecké „zušce“ 
(což nás velmi potěšilo), a také popřál všem lidem do nového roku 
vše dobré a abychom se všichni za rok zase sešli. První část koncer-
tu zahájil Pěvecký sbor ZUŠ Hradec nad Moravicí spolu s členkami 
pěveckého kurzu vedený Olgou Golhovou, a za doprovodu školní 
kapely složené z učitelů a žáků nadchl diváky poslechem tří sou-
dobých koled Jolany Saidlové a písně Scotta Davida. Bohatý pro-
gram nabídl poslech nejen „staré hudby“ z období baroka či klasici-
smu, ale i soudobou hudbu. V podání flétnisty Jonáše Slováka zněla 
kostelem barvitá skladba s názvem Tmavě modrá soudobého brit-
ského skladatele Iana Clarka, patřícího k inovátorům flétnové hry, 
za kterou byl Jonáš odměněn dlouhým potleskem. Nevšedním zá-
žitkem byl také poslech šestičlenného smyčcového komorního se-
skupení ve složení čtyř houslistů, violoncellisty a varhaníka, kteří 
z kůru kostela přednesli Chorální předehru W. A. Mozarta. Dal-
ší ryze chrámovou skladbou byla Chorální předehra v interpretaci 
devítičlenného Akordeon bandu pod taktovkou Marty Scholzové. 

Ve druhé části koncertu přivítal do posledního místa zaplněný kos-
tel dětský pěvecký sbor Domino ze ZŠ Ilji Hurníka v Opavě, v čele 
s dirigentkou Ivanou Kleinovou a s novou klavírní posilou paní Ja-
nou Warišovou. Posluchačům nabídl pestrou paletu svého reperto-
áru, od Staročeského chorálu až k Imagine Johna Lennona. Závěr 
Novoročního koncertu patřil oběma sborům, kdy se před oltářem 
sešlo asi 70 zpěváků, a společná skladba Antonína Tučapského Byla 
cesta diváky nadchla natolik, že si vyžádali přídavek v podobě Půl-
noční Václava Neckáře. Sólo podmanivou barvou hlasu zpívala Ma-
rie Stoklasová za doprovodu všech sboristů. 
Tímto krásným koncertem odstartovala Základní umělecká škola 
25. rok působení v Hradci nad Moravicí. Těšíme se na další talento-
vané děti, které budou svou radost z umění se srdcem na dlani roz-
dávat prostřednictvím zpěvu, hry na nástroje či výtvarného projevu.

Marta Scholzová
Foto: Jiří Hajduk
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Havárie MIGu-19 v lokalitě Záviliší v roce 1963

V noci 21. května 1963 krátce po třiadvacá-
té hodině odstartoval pilot 2. třídy 8. stíha-
cího leteckého pluku Mošnov mjr. František 
Rozkošný k navigačnímu letu na MiGu-19S 
za ztížených povětrnostních podmínek 
po trati Mošnov-Vrbno-Tišnov-Zvolen-Moš-
nov. Noc a hustá oblačnost jejíž základna 
byla v 600 m vyžadovala pilotáž pouze po-
dle přístrojů.
Šestatřicetiletý stíhač, rodák z Bystřice pod 
Hostýnem, který měl nalétáno celkem 505 
hodin (na daném typu 83 hod.) netušil, že 
za krátko se jeho let velice dramaticky změ-
ní.
Letoun MiG-19S výrobního čísla 150417 
stoupal tmavou nocí a otáčel se do směru 
VPRNS (vzdálené přívodní radionavigační 
stanoviště). Stíhač ohlásil nalétnutí směru 
a ustálenou rychlostí stoupal do předem sta-
novené výšky 10 000 m.
Asi po 40 sekundách na výšce 4 800 m pilot 
znejistěl. Letoun se chvěl, rychlost klesala 
na hodnotu 540 km/hod. Pilot si uvědomil 
své problémy a totiž, že ztratil prostorovou 
orientaci, kterou navíc bez viditelnosti sku-
tečného horizontu nebyl schopen obnovit. 
Potlačil „knipl“ ale variometr přesto ukazo-
val stoupání 20 m/s a navíc rychlost nadále 
klesala až k 300 km/h.
Stíhač pochopil, že se letoun nachází v ne-
zvyklé poloze, snad ploché vývrtce, kterou 
nedokázal zvládnout. Neváhal, situaci ohlá-
sil a ve 23 hodin a 23 minut provedl na výš-
ce 4 000 m katapultáž. Letoun MiG-19S do-
padl na zem v těsné blízkosti provizorního 
přístřešku pro krávy, který patřil JZD Bo-
hučovice. Pilot seskočil opodál bez jakého-
koliv zranění.

Po dopadu letounu z výšky 4 000 m zbyly 
jen trosky, zejména křídel a ocasních ploch, 
zbytek letounu je dodnes zaryt v bažině Zá-
viliší, vlevo hned pod kopcem zvaným „Vi-
lemák“.
Moje maminka si na tu noc dobře vzpomí-
ná, když se musela učit chemii, neboť psala 
druhý den písemku a tehdy uslyšela obrov-
skou ránu. S touto událostí má pak v pamě-
ti spojenu ještě jednu vzpomínku. Když se 
druhý den šli podívat, co se stalo, všude ko-
lem místa dopadu byly rozházené hliníkové 
plechy, které žvýkaly „místní“ jalovice. Prý 
jim strašně chutnaly.
Vzdušný trosečník, mjr. František Rozkoš-
ný se zbavil padákového postroje a zakle-
pal na svítící okno nejbližšího stavení. Svět-
lo ihned zhaslo a ticho znamenalo jasnou 
informaci, noční návštěvníci nejsou vítá-
ni. Naštěstí pilota „zachránili“ dělníci, kte-
ří se vraceli autobusem z odpolední šichty 
v NHKG Ostrava.
Příčinou havárie letounu 2. letky, s celko-
vou škodou 2 414 167,20 Kčs, byla vyše-
třovací komisí stanovena a ve vyšetřova-
cím spisu VAU Praha 1963 zapsána chyba 

v technice pilotáže, a to přesto, že pilot trval 
na závadě umělého horizontu, základního 
pilotně-navigačního přístroje.
Pilot mjr. František Rozkošný, hodnocený 
jako svědomitý a klidný, byl po povinném 
vyšetření v ÚLZ Praha uznán schopným 
a v leteckém výcviku i nadále pokračoval. 
MiG-19 létal do srpna 1964, celkem na tom-
to typu nalétal 105 hod. Následně byl přelo-
žen k 6. sbolp (stíhací a bombardovací letec-
ký pluk) a dále k 4. šlp (školní letecký pluk) 
do Přerova. Zde působil jako instruktor le-
teckého výcviku zahraničních pilotů.
Na letounech MiG 15UTI (dvoumístná ver-
ze MiGu-15) a L-29 Delfín létal až do roku 
1973. V tomto roce se v Piešťanech přeško-
lil na vrtulník Mi-1. Svou leteckou kariéru 
ukončil absolvent LU Prostějov v roce 1975 
s náletem 1 707 hodin. Vášnivý včelař a člen 
sboru dobrovolných hasičů Rychlov zemřel 
v lednu 2008 ve věku 80 let.
Závěrem nutno dodat, že MiGy-19 zna-
menaly pro Československé letectvo nejen 
obrovský výkonnostní posun oproti MiG-
ům-15 a zvýšené nároky na pilotáž, ale také 
velké množství závad, které vedly k mnoha 
leteckým katastrofám, které si při dnešní 
úrovni letecké techniky a provozu již neu-
míme představit. Časté závady na motorech 
RD-9B byly „doplňovány“ skoro stejně čas-
tým selháním automatu řízení ARU-2V 
(který dokázal zničehonic prudce změnit 
směr letu) a mnohými dalšími závadami. 
Letecký výcvik v těchto letech byl stále ješ-
tě pionýrskou záležitostí.

Zpracoval Jan Hrbáč, Za lepší Hradec, z.s. 
s využitím materiálů p. Libora Režňáka 

a www.leteckabadatelna.cz 

Pilot mjr. František Rozkošný (na snímku 
označen) havaroval s letounem MIG-19S  

v lokalitě Záviliší u obce Bohučovice.
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Jmelí bílé mění krajinu kolem nás
Velmi výrazně se může změnit krajina kolem našich obcí a měst bě-
hem deseti až dvaceti let. Zcela z ní mohou zmizet vzrostlé stromy, 
a to nejen jehličnany, které ničí invaze kůrovce, ale i listnaté stro-
my, které jsou obětí stále více se šířícího jmelí bílého. Padnout mo-
hou stovky nebo tisíce stromů. Stačí se v těchto dnech projít po oko-
lí našich obcí a měst, jen velmi těžko budeme hledat vzrostlou lípu, 
která by nebyla jmelím zasažena. 
Jmelí je poloparazitický druh, který roste v Evropě na listnatých 
stromech, jako jsou např. jabloně, topoly, břízy, javory, lípy, jeřabi-
ny, akáty atd. Může se vyskytovat i na jehličnanech, na borovicích 
a jedlích. Když se na jmelí díváme z pozice pěstitele nebo zahrád-
káře, tak se jedná o nebezpečného škůdce, který sice v zimě může 
vypadat hezky zeleně, ale dlouhodobě hostitelský strom vysaje, ten 
přestane rodit a následně zahyne. Jmelí sice zpočátku roste velmi 
pomalu, ale když se dobře uchytí, začne růst až neuvěřitelně rych-
le, a tím odčerpá ze stromu hodně živin, vody i minerálů. Součas-
ně se jmelí stane hrozbou pro další stromy, kdy ho ptáci přenesou 
do okolí a výsledkem může být zamořená celá zahrada, park nebo 
krajina. První negativní příznaky u hostitelských stromů jsou po-
malejší růst, snížená tvorba květů a plodů. Strom je celkově oslabe-
ný, napadají ho další houbové choroby, škůdci a následně je křeh-
ký a lámavý, což znamená nebezpečí pro okolí. Posledním stádiem 
je odumření celého stromu. Situace začíná být vážná v Moravsko-
slezském kraji, Zlínském kraji a části Jihomoravského kraje. V čes-
kých krajích zatím větší problémy nejsou. 
Teorií, proč se jmelí tak rychle rozmnožuje, je několik. Jednou z nich 
je stálé oteplování klimatu a s tím spojené změny migračních tras 
ptáků, kteří se bílými plody rostliny živí a semínka pak přenášejí 
ze stromu na strom ve svém trusu. Stromy ve městech jsou o to ná-
chylnější, protože rostou více jako solitéry a ptáci se na ně stahují.
Ochrana proti jmelí je velmi složitá a nákladná. Základem je vyře-
závání a likvidace jmelí v počátečních fázích vývoje. Větev, na kte-
ré jmelí roste, je třeba odříznout. Pokud je odstraněn pouze trs, je 
třeba ránu na větvi přikrýt, například omotat tmavou folií. Jinak je 
velmi pravděpodobné, že v místě vyříznuté rostlinky do tří let vy-
roste nový trs. Je-li strom napaden silně, je jeho léčba neúčinná, 
strom postupně usychá a je lámavý. Tehdy přichází v úvahu jen po-
kácení. S revolučním řešením přišli vědci z Mendelovy univerzity 
v Brně. Vycházejí z toho, že jmelí je stálezelený keř, zatímco hosti-
telské dřeviny, na nichž parazituje, jsou opadavé listnaté stromy. 

Po určitou část roku jsou tedy pro rostlinku jmelí hůře dostupné lát-
ky, které z hostitele čerpá. Jmelí se tedy nedostatku živin přizpůso-
bí utlumením svých fyziologických procesů. V tomto období vědci 
aplikují na jmelí vhodný růstový stimulátor, který způsobí aktivaci 
fyziologických procesů, zahájení fotosyntézy, to však nemá dosta-
tečný přísun vody, potřebných živin a postupně odumírá. Na hosti-
telskou dřevinu nemá tato látka vliv, protože se vstřebává listy, kte-
ré v době aplikace stromy nemají. První testy ukázaly aplikaci této 
látky jako velmi účinnou a vědci nyní zkoumají, do jaké míry bude 
docházet ke zpětnému vyrašení jmelí. Je však potřeba udělat testy 
a zkoušet to opakovaně. Až se v dlouhodobém horizontu ukáže, že 
je látka účinná a stromům neškodí, je možné ji masově používat. 
Obce na likvidaci jmelí slyší, avšak na řešení situace samy nestačí. 
Pomoci se snaží i vedení Moravskoslezského kraje, které nabízí po-
moc s financováním boje s tímto škůdcem. 
Většina z nás má jmelí spojené s atmosférou Vánoc, kdy jmelí vy-
tváří kulisu nejkrásnějších svátků roku. Zatímco Keltové ho vníma-
li jako magickou rostlinu a symbol štěstí, lásky a plodnosti, během 
posledních let se na jmelí musíme více dívat jako na parazita, kte-
rý ničí stromy a následně mění celou krajinu. Věřím, že se vědcům 
co nejdříve podaří najít vhodný způsob, jak se s tímto parazitem 
co nejšetrněji vypořádat. Byla by to smutná proměna naší krajiny. 

Ing. Radim Sonnek, předseda ZO ČZS Jakubčovice

Kompenzační pomůcky – způsob, jak překonávat bariéry
Kompenzační pomůcky lze bez nadsázky označit jako malé zázra-
ky. Zdravotně postiženým a seniorům pomáhají překonávat bari-
éry, usnadňují jim zapojení se do běžného života a umožňují jim 
věnovat se svým zálibám. Rovněž mohou být cenným pomocní-
kem v průběhu rekonvalescence po úrazu. Mnohdy stačí zlome-
ná noha, abychom byli „vyřazeni z běžného provozu“. Způsoby 
získání kompenzační pomůcky jsou různé, záleží na situaci, zda 
ji potřebujete pouze pro dočasné použití nebo dlouhodobě. V pří-
padě, že potřebujete kompenzační pomůcku na dočasné použití, 
např. než si zajistíte poukaz od odborného lékaře či v případě úra-
zu, jeví se jako nejvýhodnější zapůjčení kompenzační pomůcky 
na nezbytnou dobu. V praxi zapůjčení probíhá tak, že si telefonic-
ky nebo osobní návštěvou v úřední hodiny u sociálního pracovní-
ka ověříte, zda je požadovaná pomůcka na skladě příslušného pra-
coviště. Pokud ano, domluvíte se na termínu a způsobu převzetí. 

Udělejte si chvíli čas, protože odpovědný 
pracovník s vámi vytvoří smlouvu, na zá-
kladě které Vám pomůcku zapůjčí. Potře-
bujete pouze občanský průkaz a dostateč-
ný obnos na zálohu (ceník vám sdělí pracovník nebo ho najdete 
na webových stránkách organizace. Pokud není ve vašich možnos-
tech doprava pomůcky, odpovědný pracovník po domluvě zajistí její 
přepravu do místa vašeho bydliště. V případě, že se jedná o složi-
tější pomůcku, pracovník ji na místě složí a vysvětlí, jak s pomůc-
kou zacházet. V případě, že už pomůcku nepotřebujete, domluví 
s vámi odpovědný pracovník termín, kdy provede demontáž a od-
voz pomůcky. Při vracení pomůcky proběhne i závěrečné vyúčto-
vání doby pronájmu. Kontaktní údaje: Centrum pro zdravotně po-
stižené Moravskoslezského kraje o.p.s., Liptovská 21, Opava 6, 
tel. 553 734 109, e-mail: czp.opava@czp-msk.cz.
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Krátké ohlédnutí 
za fotbalovým podzimem
Fotbalové soutěže mají za sebou právě polovinu odehraných zápa-
sů. Hradecký A tým si jako nováček I.A třídy nevedl špatně, avšak 
určitě je co zlepšovat. Kladně lze hodnotit především skutečnost, 
že zvítězil ve všech zápasech s celky ze spodní části tabulky, tedy 
v utkáních, kdy se hraje takříkajíc „o šest bodů“. Největší slabinou 
svěřenců trenéra Miroslava Mičky jsou venkovní zápasy, když ze 
šesti zápasů se hradečtí hráči radovali z výhry pouze ve Štěpánko-
vicích, jinak vyšli bodově naprázdno. Velkou škodou byla prohra 
v posledním podzimním zápase s Vřesinou, kdy hradečtí fotbalis-
té před domácími diváky ztratili dvoubrankové vedení a prohráli 
gólem, který padl v jejich početní výhodě. První jarní zápas sehrají 
hradečtí hráči doma v sobotu 21. března s celkem Bolatic.
Fotbalisté Žimrovic se po podzimu nachází ve středním pásmu ta-
bulky 1.B třídy. Na souboj o postupové příčky to letos nevypadá. 
Podobně jako v případě hráčů áčka Hradce by ideální konstelací 
pro žimrovické hráče bylo v prvních zápasech jara bodovat, což by 
přispělo ke vzdálení se od sestupových vod. V prvním jarním zápa-
se zavítají hráči Žimrovic v neděli 22. března na hřiště nevyzpyta-
telných Zlatníků.
Hradeckému fotbalovému béčku složenému především z mladých 
hráčů patří prozatímní čtvrtá příčka III. třídy, když v posledním zá-
pase zvítězili na půdě Skřipova 3:2.
Největší ztrátu bohužel nezaznamenal hradecký fotbal na hřišti, ale 
mimo něj. V říjnu loňského roku ve věku osmašedesáti let zemřel 
pan Miroslav Beinhauer, bývalý hradecký fotbalista a dlouholetý 
činovník fotbalového oddílu. Málokdo se zapsal do historie fotbalu 
na Hradci tak, jako právě on. Čest jeho památce! 

Jacek

Tabulka ČPP I.A třída mužů sk. A 2019/2020
KLUB Z V R P S B

1. Kravaře 13 9 2 2 34:14 29
2. Mokré Lazce 13 9 1 3 26:19 28
3. Ludgeřovice 13 8 2 3 40:19 26
4. Chlebičov 13 8 1 4 42:23 25
5. Jakubčovice 13 7 2 4 29:21 23
6. Bolatice 13 7 0 6 25:23 21
7. Vřesina 13 7 0 6 21:20 21
8. Slavkov 13 6 0 7 17:22 18
9. Malé Hoštice 13 5 2 6 28:31 17
10. Darkovičky 13 4 3 6 21:28 15
11. HRADEC NAD MORAVICÍ 13 4 2 7 27:33 14
12. Štěpánkovice 13 4 1 8 24:33 13
13. Slovan Ostrava 13 3 0 10 22:36 9
14. Stará Bělá 13 2 0 11 16:50 6

Tabulka CANIS 1.B třída mužů sk. A 2019/2020
KLUB Z V R P S B

1. Budišov nad Budišovkou 13 10 1 2 43:18 31
2. Velké Heraltice 13 8 3 2 41:10 27
3. Slavia Opava 13 8 1 4 28:17 25
4. Chomýž 13 7 2 4 35:31 23
5. Město Albrechtice 13 5 5 3 32:24 20
6. SO Bruntál B 13 5 4 4 24:31 19
7. Jindřichov 13 5 3 5 34:25 18
8. Krásné Loučky 13 5 3 5 20:19 18
9. ŽIMROVICE 13 6 0 7 30:36 18
10. Rýmařov B 13 5 2 6 27:34 17
11. Zlatníky 13 4 1 8 18:27 13
12. Vítkov 13 3 2 8 28:41 11
13. Velké Hoštice 13 3 1 9 13:35 10
14. Hlavnice 13 3 0 10 19:44 9

Tabulka III. Třída sk. B 2019/2020
KLUB Z V R P S B

1. Služovice 12 11 1 0 44:7 34
2. Pustá Polom "B" 12 11 0 1 46:15 33
3. Chvalíkovice 12 6 4 2 25:17 22
4. HRADEC NAD MORAVICÍ "B" 12 6 1 5 38:23 19
5. Hněvošice 12 5 4 3 35:25 19
6. Suché Lazce 12 6 0 6 38:27 18
7. Hrabyně 12 5 2 5 29:21 17
8. Budišovice 12 5 2 5 39:34 17
9. Horní Lhota 12 5 1 6 36:28 16
10. Malé Hoštice "B" 12 4 2 6 29:47 14
11. Kyjovice 12 2 1 9 16:49 7
12. Skřipov 12 1 2 9 21:46 5
13. Raduň 12 0 2 10 20:77 2

Oznámení o ukončení činnosti
Sportovní klub PODOLÍ Hradec nad Moravicí oznamuje, že na zá-
kladě rozhodnutí valné hromady ukončil činnost všech sportovních 
oddílů ke dni 31. prosince 2018.

zdeno
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Výstavba sociálního zařízení pokračuje
I nadále pokračují práce na výstavbě nového sociálního zaříze-
ní v majetku TJ Hradec nad Moravicí na fotbalovém hřišti. Připo-
meňme, že v nové budově budou umístěny čtyři šatny pro sportov-
ce, dvoje sprchy, toalety (i pro hendikepované), technické zázemí 
pro údržbu hřiště, šatna pro rozhodčí, klubovna a venkovní terasa 
pro posezení. Vzhledem k zajištění zázemí pro šachový oddíl je pro-
voz budovy navržen jako celoroční. Pro sledování fotbalových utká-
ní budou i nadále sloužit stávající nízké tribuny. Dokončení staveb-
ních prací je plánováno na měsíc květen.

Jacek

Redakční uzávěrka dalšího vydání zpravodaje Hradecké noviny je 15. 3. 2020. Ceník za inzerci ve zpravodaji: 1 cm2 - 13 Kč, 1/4 stra-
ny - 1 800 Kč, 1/2 strany - 3 600 Kč, celá strana - 7 200 Kč. Kontakt na redakci: Městský úřad Hradec nad Moravicí, Opavská 265, 
tel. 553 783 922 (spojovatelka), 725 666 074, e-mail: zpravodaj@muhradec.cz. 

Zlatá medaile z World Championship
V USA se na přelomu roku uskutečnil světový šampionát World 
Pickleball Championship 2019. Pozvání na tento sportovní svátek 
obdržela, na základě loňských medailových umístění ve Skotsku, 
Německu, Japonsku a dalších turnajích, také Lenka Mišičková 
z Hradce nad Moravicí reprezentující FIT Sports Club. Lenka na-
stoupila v kategorii Ladies Singles. Od prvních míčků ukazovala 
dobrou formu a postoupila až do závěrečného finále. Zde se střetla 
s Brazilkou Alex Camara, která byla velmi kvalitní soupeřkou. Celé 
utkání skončilo 3:11. 11:3, 11:3, tedy 2:1, a zlato ze světového šam-
pionátu putuje do České republiky. Poděkování patří nejen rodině, 
která po celé období tvořila skvělé zázemí, ale především Janu Da-
vidovi z Pickleball Global za pozvání na šampionát. 

FIT Sports Club

Lenka Mišičková se zlatou medailí uprostřed, 
vlevo Alex Camara (Brazílie, stříbro),
vpravo Christie Evans (USA, bronz). 

Karolína Heiderová došla v Litvě do finále
Ve druhém lednovém týdnu se konal v li-
tevském městě Siauliai, které je známé pře-
devším tzv. Horou křížů, tenisový turnaj 
hráček do 14 let z celé Evropy (Tennis Eu-
rope U14). Tohoto turnaje se také zúčastnila 
žákyně Církevní základní školy sv. Ludmily 
v Hradci nad Moravicí Karolína Heiderová. 
Naše hráčka vstoupila přímo do hlavní sou-
těže, jako osmá nasazená, na základě před-
chozích výsledků v evropských turnajích. 
V prvním kole ji čekala ruská soupeřka, kte-
rá postoupila z kvalifikace, a po boji vyhrá-
la Karolína 7:5, 7:5 a postupovala dál. Tento 
těžký zápas v úvodu turnaje Karolínu roze-
hrál do dobré pohody a dále porazila sou-
peřku z Polska a také druhou nasazenou 

Ukrajinku Dariu Zhurid. V semifinále pře-
hrála třetí nasazenou polskou soupeřku 6:3, 
6:3 a ve finále na českou tenistku čekala 
čtvrtá hráčka evropského žebříčku Eston-
ka Brit Martin. Po špatném prvním setu, 
kdy byla Karolína velmi nervózní ze svého 
prvního většího finále a své zkušenější sou-
peřce nestačila, se do druhé sady oklepala, 
hru vyrovnala a hrál se skvělý tenis. Zápas 
nakonec Estonka dovedla do vítězného kon-
ce a naše hráčka získala po velmi slušných 
výkonech druhé místo v celém turnaji. Ka-
rolína v Litvě hrála také deblovou soutěž, 
ve které se jí podařilo po boku finské spolu-
hráčky E. Virtanen postoupit do čtvrtfinále. 

Bc. Jiří Heider, trenér



Milí čtenáři, 
vylosovaný výherce, který zašle do redakce Hradeckých novin správné znění tajenky, obdrží poukázku na nákup knihy dle vlastního výběru 
v hodnotě 300 Kč. Znění tajenky nám zašlete do 15. 3. 2020 na e-mailovou adresu zpravodaj@muhradec.cz, nebo jej doručte na podatelnu, 
popř. do poštovní schránky městského úřadu. Ke správnému znění tajenky připojte své jméno a příjmení, bydliště a kontakt na vás (e-mail 
nebo telefon). Jméno výherce uveřejníme v příštím vydání Hradeckých novin. Tajenka z Hradeckých novin č. 6/2019: Přejeme vám ze srdce 
hezké šťastné Vánoce. Vylosovaným výhercem poukázky do knihkupectví se stal pan Petr Šot, Jakubčovice.

KŘÍŽOVKA

Hradecké noviny, periodický tisk územního samosprávného celku; vydává Městský úřad Hradec nad Moravicí, Opavská 265, 747 41 Hradec nad Moravicí, IČ: 00300144, tel.: 553 783 922, 
www.muhradec.cz; evidenční číslo periodického tisku: MK ČR E 16509. Redakční rada: Miroslava Vavrečková (předsedkyně), Mgr. Jiřina Živná, Mgr. Tomáš Volný, Natálie Jarošová. Odpo-
vědný redaktor Jitka Celtová. Vychází 6 x ročně, náklad 2 100 výtisků; datum vydání 4. 2. 2020; neprodejné. Foto na titulní straně: Jiří Hajduk, řeka Moravice. Nepodepsané příspěvky jsou dí-
lem vydavatele. Příspěvky prochází jazykovou úpravou. Grafické zpracování a tisk: RETIS GROUP s.r.o.
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Hradecký kulturní měsíčník 
Přehled společenských, kulturních, sportovních a dalších akcí, pořádaných v aktuálním měsíci v našem městě, najdete v Hradeckém kul-
turním měsíčníku, který je občanům distribuován zdarma do poštovních schránek. Příspěvky (anotace akcí) zasílejte do Informačního 
centra Hradec nad Moravicí, Podolská 156. Kontakt: 595 173 043, 778 700 071, e-mail: ic@muhradec.cz. 
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